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Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic 
a diariet@vinaros.es i no podran 
sobrepassar les 25 línies en Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.
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El regidor d’Urbanisme, José Chaler, acompanyat pel cap 
de la Policia Local, Juanma Domènech, van cursar una visita 
dilluns a les obres de millora dels pluvials que s’executen 
a l’encreuament entre les avingudes de Maria Auxiliadora 
i Llibertat. Cal destacar que amb motiu dels treballs s’ha 
tallat la circulació al tram de l’avinguda de la Llibertat des 
del carrer del Carreró fins a l’avinguda de María Auxiliadora 
i es mantindrà efectiu fins al 6 de juny, per a facilitar les 
feines als operaris.
Chaler ha indicat, que “tot i les molèsties que puguen 
ocasionar, es tracta d’unes obres importants per a millorar 
els pluvials i reduir el risc d’inundacions al centre de 
la localitat quan es produeixen fortes pluges”. Segons 
explicava les obres que es realitzen a l’encreuament entre 
les avingudes de Maria Auxiliadora i Llibertat enllaçaran 
les canonades amb el col·lector de la mateixa avinguda 
Llibertat per a garantir l’evacuació correcta de l’aigua.
D’altra banda, Chaler assenyalava que també s’han iniciat 
les obres en el carril en direcció al centre de la localitat 
de l’avinguda de Maria Auxiliadora, a l’alçada del pas 
subterrani de l’antiga N-340. En aquest cas, comentava que 
sobretot es vol evitar les inundacions que es produeixen en 
aquest punt de la carretera quan hi ha fortes pluges, amb els 
conseqüents problemes que això suposa per a la circulació. 
Per la seua banda, Domènech ha destacat que per part de 

la Policia Local s’han instal·lat diversos senyals de trànsit 
per indicar als conductors rutes alternatives. La primera 
que es proposa és utilitzar els carrers de Les Camaraes, 
Fra Pre Gonell o José Sebastián Farga, així com recomanar 
l’ús de la N-340a com a via alternativa més ràpida i segura 
per als vehicles pesats. Domènech demanava precaució a 
l’hora de circular i sobretot atendre la nova senyalització 
circumstancial que ha instal·lat la Policia Local.
Pel que fa a les parades de bus, Domènech ha explicat 
que les parades ubicades a l’avinguda de la Llibertat 
amb els encreuaments amb el carrer del Carreró i Mare 
de Déu queden anul·lades. En el seu lloc es proposa 
com alternativa les parades més properes, ubicades a les 
avingudes de Pablo Ruiz Picasso i Leopoldo Querol.
Avinguda Barcelona i carrer del Pilar
Chaler ha anunciat que un cop finalitzen les obres de 
millora dels pluvials de l’avinguda de Maria Auxiliadora, 
llavors, després de l’estiu, s’iniciarà el projecte per adequar 
els de l’avinguda de Barcelona. El regidor assenyalava que 
“esperarem fins després de la temporada estiuenca per 
posar en marxa les obres i evitar molèsties, tant als veïns 
com als visitants”. Pel que fa a la millora dels pluvials del 
carrer del Pilar, Chaler comentava que es treballa en la 
redacció del projecte amb l’objectiu de poder executar les 
obres aquesta mateixa legislatura.

Comença la segona fase de les obres dels 
pluvials de l’avinguda de Maria Auxiliadora

Les feines se centren a l’encreuament amb l’avinguda de la Llibertat i afecten al carril 
direcció nord en el tram des del carrer del Carreró fins a l’avinguda de Maria Auxiliadora
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Vinaròs, juntament amb Benicarló i Burriana, ha sigut un dels municipis que ha registrat un 
descens en el número de delictes en aquest 2021, segons les dades facilitades el Ministeri 
de l’Interior. En concret, Vinaròs ha sigut el municipi que ha registrat un major descens de la 
delinqüència, amb un 15% menys, en relació a les dades del 2020, mentre que a Benicarló ha 
baixat un 8% i a Borriana un 13,6%.
El primer tinent d’alcalde i regidor de Governació, Marc Albella, ha fet un balanç positiu de les 
dades i ha destacat que aquest descens de la delinqüència és gràcies a la feina de la Policia 
Local. En aquest sentit, agraïa l’esforç de tots els agents del cos de seguretat per la tasca 
preventiva que realitzen, així també com la feina de mediació que ofereixen davant dels 
conflictes.
Pel que a fa a les dades més globals, cal destacar que Castelló és l’única província de la 
Comunitat Valenciana on s’ha registrat un increment de la delinqüència de l’1,7%, llevat 
de Vinaròs, Benicarló i Borriana. D’altra banda, segons les dades facilitades pel Ministeri de 
l’Interior, tot l’augment dels delictes a la província Castelló ha reduït les infraccions penals fins 
al 31,4 per cada 1.000 habitants, el segon més baix registrat des de l’any 2010. 

Vinaròs registra un important descens en el número de delictes
El Ministeri de l’Interior ha fet un balanç de la delinqüència a la Comunitat Valenciana on sobretot destaca 

un increment de casos a la província de Castelló, llevat de Vinaròs, Benicarló i Borriana

Al saló de plens de l’Ajuntament de 
Vinaròs, Adrián Vizcarro Ortí i Vicent 
García Ferrer han pres possessió del 
nou càrrec com a inspectors de Policia 
Local en pràctiques a Vinaròs. 
El nomenament ha comptant amb la 
presència de l’alcalde, Guillem Alsina, 
el primer tinent d’alcalde, Marc Albella, 
i el cap de Policia Local de Vinaròs, 
Juan Manuel Doménech.
En març va finalitzar el procés selectiu 
per a cobrir dues places d’inspector de 
la Policia Local de Vinaròs. El procés 
selectiu dut a terme durant el primer 
trimestre de l’any 2021, tenia com a 
objectiu cobrir en propietat una plaça 
d’Inspector per promoció interna i una 
altra per torn lliure. 
Cal destacar, que avui mateix els 
inspectors en pràctiques s’han 
incorporat al 44 curs selectiu d’accés 
a l’escala tècnica de les Policies Locals 
de la Comunitat Valenciana, amb una 
duració lectiva de 400 hores per al 
torn lliure i de 300 per a la promoció 
interna.

Dos nous inspectors de Policia Local prenen possessió 
del seu càrrec a l’Ajuntament de Vinaròs

L’Ajuntament de Vinaròs continua amb els preparatius per a la 
temporada de l’estiu, preparant la ciutat per a l’arribada dels 
turistes. 
En aquest cas concret, es tracta de la campanya «platges sense 
fum» que des de l’Ajuntament ja es treballa des de l’any anterior, 
així com complint amb els ODS, que són els Objectius de 
Desenvolupament Sostenible que Turisme Comunitat Valenciana 
s’han marcat en l’agenda 2030.
Marc Albella, primer tinent d’alcalde i regidor de Promoció de 
la Ciutat i Interés Turístic, ha destacat que “amb aquesta acció, 
que ja es va començar l’any passat i que enguany continuem 
desenvolupant, Vinaròs pretén convertir les seues platges en 
zones lliures de fum i de contaminació, per a oferir als banyistes 
la millor experiència.

L’Ajuntament instal·la cendrers en els accessos a les platges i cales
S’instal·laran 32 cendrers d’acer inoxidable en l’accés a totes les platges i cales de la ciutat, 

amb l’objectiu de disposar aquest estiu de 12 quilòmetres de costa lliures de fum



5 de juny de 2021

4

ACTUALITAT

El Ayuntamiento de Vinaròs ha aprobado la modificación del Plan 
Anual Normativo 2021 para incluir el reglamento de teletrabajo. 
El concejal de Recursos Humanos, Fernando Juan, explicó que el 
pasado 27 de febrero el pleno aprobó el Plan Anual Normativo 
para este año que contemplaba 13 iniciativas normativas 
y que, dado que en el Real Decreto-ley 29/2020, de 29 de 
septiembre, de medidas urgentes en materia de teletrabajo en las 
Administraciones Públicas y de recursos humanos en el Sistema 
Nacional de Salud para hacer frente a la crisis sanitaria ocasionada 
por la COVID-19, se introduce un nuevo artículo 47.bis dedicado al 
teletrabajo en el ámbito del Real Decreto Legislativo 5/2015, de 30 
de octubre, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley del 
Estatuto Básico del Empleado Público, se ha considerado oportuno 
con el fin del estado de alarma la regulación del teletrabajo en el 
Ayuntamiento de Vinaròs. Juan señaló que el cambio de la situación 
epidemiológica, que evoluciona de manera positiva, ha propiciado 
esta decisión de incluir este reglamento en el plan anual. 
La oposición acusó al equipo de gobierno de improvisación. Por 
parte del PVI, Maria Dolores Miralles dijo que hace tan solo tres 
meses que se aprobó el Plan Anual Normativo y ya se modifica. Para 
Miralles “el equipo de gobierno debería haberlo ya previsto, puesto 
que el teletrabajo no es ninguna novedad y ya hace tiempo, y más 
con la pandemia, que es habitual en el ayuntamiento”. También el 
PP, mediante su portavoz, Juan Amat, acusó al equipo de gobierno 
de improvisación. “Un plan anual normativo del que no se ha 
cumplido ni una mínima parte del mismo se modifica tres meses 
después de ser aprobado. No nos parece mal regular el teletrabajo 
en el ayuntamiento, pero deberían haberlo previsto hace tres 
meses, y para ustedes no debía ser entonces una prioridad porque 
no lo incluyeron”, señaló. 
 Junto al reglamento de telebrabajo, las otras normativas incluidas 
en el Plan son la modificación de las bases de ayudas económicas 
a clubs deportivos para ajustarlas a la realidad actual del deporte 
local, la modificación de las tasas por prestación de servicio y de 
las instalaciones deportivas, la modificación ordenanza reguladora 
del medio rural, la ordenanza de protección del arbolado local y el 
catálogo de arbolado y flora local, así como la ordenanza municipal 
reguladora de usos y gestión del Paraje Natural de la Serra del Puig. 
También se modificará la ordenanza de subvenciones para la 

Vinaròs incluye el reglamento de teletrabajo 
en el Plan Anual Normativo

concesión de premios, se modificarán los estatutos del Consell Local de Turisme,   la 
ordenanza de uso y disfrute del litoral municipal, en la que se adaptará el listado de 
playas y calas, y destaca la creación de una nueva ordenanza de tráfico y movilidad, ya 
que la actualmente en vigor es del año 2002 y la de movilidad reducida de 2001 y se 
han hecho a lo largo de estos años muchas modificaciones. Con esta nueva ordenanza 
se fundirá en una única todas las modificaciones realizadas. El consistorio vinarocense 
también modificará la ordenanza de convivencia ciudadana para adecuar algunas de las 
infracciones existentes que no tienen cabida en el apartado sancionador, se actualizará 
el reglamento orgánico municipal, y se derogará el reglamento de uniones de hecho 
para evitar duplicidades en el registro autonómico.  

X.Flores
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El pleno pospone la modificación del Reglamento Orgánico Municipal 

El PP acusa al equipo de gobierno de querer aprobar un ROM “mordaza” 
El alcalde retira el punto del orden del día para consensuar el reglamento con los populares 

y les acusa de no haber realizado aportaciones

El PP de Vinaròs acusó en el pleno ordinario correspondiente al mes de mayo al 
equipo de gobierno de llevar a aprobación un Reglamento Orgánico Municipal 
(ROM) “mordaza”. Los populares, a través de su portavoz, Juan Amat, mostraron su 
desacuerdo en muchos de los puntos que contempla la modificación del ROM, y 
por ello el punto fue retirado por el alcalde, Guillem Alsina, que aseguró que será 
necesario “sentarse y llegar a acuerdos” para conseguir una amplia mayoría en 
este punto, que, por lo tanto, volverá a llevarse al pleno en los próximos meses.
Amat acusó al equipo de gobierno de haber hecho “un mal reglamento”, 
criticando que “se ha obviado al principal partido de la oposición para establecer 
sus propias reglas del juego”. El portavoz popular dijo que el nuevo ROM impide 
grabar las comisiones y no permite presentar mociones si no es por escrito y 
registro de entrada con más de un día de antelación, y solo excepcionalmente si 
el alcalde lo cree oportuno. Además, establece en el turno de ruegos y preguntas 
un máximo de 15 por grupo municipal tenga los concejales que tenga. “Esto 
quiere decir que el concejal no adscrito podrá realizar las mismas preguntas que 
el PP como principal partido de la oposición, lo cual no es lógico”, señaló. Por 
todo ello, Amat consideró que el equipo de gobierno “tiene miedo a debatir”.
Pero uno de los puntos que contempla este reglamento y que fue el más criticado 
tanto por el PP como por el PVI, fue el que indica que el público deberá guardar 
silencio en todo momento y no podrá intervenir ni apluadir ni traer pancartas 
si perturba o impide el desarrollo de la sesión. Amat dijo al respecto que 
“sorprende que este reglamento lo hayan hecho Podemos, PSPV y Compromís, 
tan acostumbrados a llevar pancartas en los plenos cuando gobierna el Partido 
Popular. Este es un reglamento que restringe las libertades a los ciudadanos”. 
También Maria Dolores Miralles, portavoz del PVI dijo que “no estamos a favor de 
este reglamento si el público no puede venir a expresarse con pancartas, es un 
recorte a la libertad de expresión”.
El alcalde, Guillem Alsina, concluyó matizando que esto es solo “si perturba o 
impide el desarrollo de la sesión”, pero consideró necesario retirar el punto del 
orden del día para consensuar el nuevo ROM. También acusó al PP de haber 
tenido casi un año para realizar sus aportaciones a este reglamento “y solo 
ahora que se lleva a pleno nos enteramos de su disconformidad con todos estos 
puntos”.

X.Flores
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El Poblat Ibèric del Puig avança la campanya d’excavacions

El Poblat Ibèric del Puig ha avançat enguany al juny la campanya d’excavació, dirigida per l’arqueòleg de la Diputació Arturo Oliver. La campanya es perllongarà 
durant tot aquest mes.

Fotos: Mariano Castejón
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Els diferents departaments que tenen competències en l’àmbit de la gestió de 
les platges a Vinaròs ultimen l’inici de la temporada de bany en aquests dies. 
Després de l’evolució favorable que la Covid-19 està tenint en les darreres 
setmanes, s’ha decidit recuperar alguns serveis que l’any passat no es varen 
prestar, com ara el lloguer d’hamaques i para-sols, la realització de paddel 
surf o la disponibilitat de xiringuitos a les dues platges urbanes, Fortí i Fora 
del Forat. Tots els serveis, ja han sigut adjudicats menys un xiringuito, que 
des d’avui, torna a sortir a licitació després d’haver quedat deserta l’anterior 
licitació. La informació ja es troba en el perfil del contractant i la plataforma de 
contractació de l’estat.
A partir del divendres 4 de juny es podrà fer ús dels rentapeus de les platges 
del Fortí i Fora del Forat. De manera progressiva en les properes setmanes es 
recuperarà aquest servei tant en els rentapeus urbans vermells com els blancs, 

propietat de turisme Comunitat Valenciana.
D’altra banda, el nou adjudicatari del servei de salvament i socorrisme, i 
acompanyament de persones amb mobilitat reduïda per als punts accessibles, 
estarà actiu a partir 18 de juny. A partir d’eixa data els usuaris interessats en fer 
ús dels punts accessibles podran telefonar per reservar hora i utilitzar-lo amb 
totes les precaucions sanitàries. El telèfon de reserva d’aquest servei ja està 
disponible: 677887424 
A més a més, en el moment que la Generalitat Valenciana ultime les condicions 
per tal de contractar els Auxiliars de Platges, es tornarà a posar en funcionament 
el control d’aforament, el qual estarà disponible per als usuaris en la web de 
amarvinaros.com.
L’objectiu d’aquesta temporada és que per a la Fira i Festes de Sant Joan i Sant 
Pere es puguen prestar tots els serveis amb total normalitat.

Vinaròs inicia la temporada de bany a les seues platges i cales 
amb la recuperació de serveis

El lloguer d’hamaques i para-sols, la realització de paddel surf o la disponibilitat de xiringuitos 
a les dues platges urbanes es recuperen per aquest exercici

La Regidoria d’Educació, amb la col·laboració de la dietista i nutricionista, Marta Oliver, ha posat en marxa 
una nova edició de Desdejunis Saludables perquè els xiquets aprenguen les bases d’una bona alimentació. 
Cal destacar que l’any passat, amb motiu de la pandèmia, no es va poder celebrar aquesta campanya i 
enguany s’ha hagut d’adaptar a les condicions sanitàries, amb el repartiment de tríptics informatius entre 
els alumnes de 4rt i 5é de Primària.
La regidora d’Educació, Begoña López, ha destacat que “en les darreres edicions es feien desdejunis al Mercat 
Municipal, a més d’explicar els beneficis alimentaris dels productes de proximitat, però amb motiu de la 
pandèmia ens hem hagut d’adaptar”. En aquest sentit, assenyalava que “tot i no poder fer els desdejunis és 
important fomentar entre els més petits una alimentació correcta dintre d’un estil de vida saludable, amb 
el repartiments de tríptics informatius perquè els puguen treballar a classe”.
Pel que fa tríptics, s’explica de forma senzilla quins són els aliments més recomanables pel desdejuni, 
esmorzar o berenar, a més d’indicar quins són els que s’han d’evitar, per tal d’aconseguir una dieta variada 
i saludable.

Desdejunis, esmorzars i berenars saludables

Idees diferents per als més menuts
Suggeriments més enllà de les pastes o l’entrepà de pernil

què m’emporto 
a l’escola?

Educació enceta una nova edició 
de Desdejunis Saludables

La campanya té com a objectiu fomentar entre els xiquets de 4rt i 5é de 
Primària dels centres educatius una alimentació saludable i equilibrada
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La Generalitat Valenciana va encetar el passat 
més de maig una campanya de Pressupostos 
Participatius des dels quals gestionar projectes 
d’àmbit comarcal o de la Generalitat per a projectes 
traslladats des de la ciutadania. El total projectat a 
tot el territori valencià és de 37.500.000€, dels quals 
9.348.500€ són per a les comarques costaneres del 
nord de Castelló.
Per aquest motiu, membres de l’executiva de 
Compromís per Vinaròs han registrat un total de 7 
propostes d’àmbit local i comarcal amb les quals 
compensar les mancances actuals de Vinaròs 
i que són competència directa d’organismes 
de la Generalitat Valenciana o que també són 
beneficioses per a la resta de comarca.
El portaveu local, Jordi Navarrete, considera que 
“aquesta és una oportunitat molt enriquidora 
per a la ciutat de Vinaròs al poder optar a noves 
inversions gestionades per la Generalitat sense 
haver de modificar el pressupost actual. D’esta 

forma podem aconseguir les millores que ja estan 
pressupostades i iniciar noves edificacions amb 
diners de l’administració pública”. 
En el cas concret de Vinaròs, s’han presentat 
iniciatives de caire municipal molt concretes com, 
per exemple, un Centre per a persones sense sostre 
on puguen allotjar-se i ser atesos pels col·lectius 
locals que els presten ajuda. També la creació d’una 
escola municipal de 1r cicle (0-3 anys), projecte 
que tot i tindre instal·lacions de recent construcció 
es troben en estat d’abandonament. 
Alhora, s’han presentat altres propostes amb les 
quals ampliar organismes que treballen pel bé de 
les diferents poblacions del Baix Maestrat. És el cas 
de la proposta presentada per Mirella Extrem per a 
la creació d’un Centre comarcal d’acollida d’animals 
abandonats. Es tracta d’una aposta amb la qual 
unificar els esforços realitzats per les diferents 
entitats, protectores i persones a títol individual 
per la cura d’animals abandonats que es troben 

quasi diàriament. “La idea és crear una instal·lació 
gran on allotjar els gossos, gats i altres animals 
que es troben sense propietari fins que puguen 
ser reubicats o adoptats per famílies responsables. 
Esta feina ja l’estan fent les protectores però també 
necessiten unes instal·lacions adequades com han 
creat altres ajuntaments”.  
Altres propostes comarcals sol·licitades com un 
museu comarcal del camp i la mar, una piscina 
comarcal (davant les dificultats de Vinaròs 
i Benicarló per tindre una piscina de gestió 
municipal) o un edifici/auditori multifuncional 
comarcal. Navarrete també ha presentat la 
creació d’un Centre d’investigació mediambiental, 
sostenibilitat i despoblació rural; un projecte amb 
el qual complementar la lluita contra el canvi 
climàtic i els moviments migratoris que viuen els 
pobles d’interior per tal de reduir la despoblació 
cap a ciutats més grans.

Compromís per Vinaròs registra 7 propostes 
als Pressupostos Participatius de la Generalitat

Es tracta d’una iniciativa amb la qual s’han destinat 9.348.500€ per a les propostes més recolzades 
a les comarques costaneres del nord de Castelló

Les propostes acceptades necessitaran 5.000 avals digitals per tal de ser finalment seleccionades

El president de la Generalitat Valenciana, Ximo Puig, amb la consellera de Sanitat, 
Anna Barceló, ha presentat Créixer+, el Pla d’Infraestructures Sanitàries 2021-
2023. En total suposarà una inversió de 73,3 milions d’euros per a la província de 
Castelló, un increment del 12% en relació al pla 2012-2015. L’objectiu és millorar 
les infraestructures sanitàries de tota la Comunitat Valenciana per oferir una 
assistència de qualitat a les persones.
Vinaròs serà un dels municipis que rebrà inversions per a la construcció del 
segon Centre de Salut Integral, l’ampliació de l’Hospital Comarcal i la creació 
d’un heliport.
L’alcalde, Guillem Alsina, ha qualificat aquesta notícia de molt positiva per 
a Vinaròs i ha destacat que és una mostra del compromís de la Generalitat 
per oferir una assistència sanitària de qualitat. Segons indicava “el projecte 
més important serà la construcció del segon Centre de Salut, que ajudarà a 
descongestionar l’actual centre del carrer de l’Arxipreste Bono, així també com 
l’Hospital Comarcal”. Cal destacar que actualment el projecte està en fase de 
redacció i compta amb un pressupost de 5 milions d’euros.
Per la seva banda, el regidor de Salut, José Chaler, ha assenyalat que “Créixer+ 
també ajudarà a millorar l’assistència a l’Hospital Comarcal amb l’ampliació 
de les instal·lacions, fet que permetrà incrementar el número de consultes 
externes”. Així mateix, afegia que també inclourà la construcció d’un nou 
heliport, fonamental per millorar el temps de resposta en cas d’urgència.
Pel que fa a les dades més globals Créixer+, suposarà una inversió de 658,3 
milions d’euros per a reformar o ampliar 22 hospitals, millorar 50 centres 
d’atenció primària i sis nous d’especialitat, a més d’incrementar en 1.206 els llits 
hospitalaris i crear 48 quiròfans nous.

La Generalitat ampliarà l’Hospital 
Comarcal de Vinaròs, construirà 

el segon Centre de Salut i un 
heliport a través del Pla Créixer+

El Govern 
Autonòmic ha 

previst una 
inversió de 658,3 
milions d’euros 
per a millorar 

les instal·lacions 
sanitàries de tota 

la Comunitat

La regidora d’Educació, Begoña López, i Anna García, coordinadora de 
la Formació Per Adults (FPA) , han anunciat una festa de fi de curs de 
l’Escola Per Adults per divendres 11 de juny a les 19 hores a l’envelat de 
l’Atlàntic i la realització de dos cursos de pilates i ioga per aquest estiu, 
concretament al mes de juliol. 
García va fer un balanç de l’any, apuntant que a pesar de la seua 
excepcionalitat per la pandèmia, s’han pogut dur a terme 64 cursos de 30 
temàtiques diferents, amb un total de 2680 hores lectives i un total de 835 
inscripcions. D’estos cursos, 12 han estat presencials, 7 online i 45 mixtes. 
García va agrair al professorat el fet d’adaptar-se a donar classes online.
Els cursos que no han pogut fer-se enguany (cant, ball i altres de caire 
lúdic), seran els protagonistes de la festa de fi de curs. “Serà un retrobament 
amb aquest professorat amb ganes de que siga un pont per retrobar-nos 
el pròxim curs amb la normalitat”, va assenyalar.   
L’aforament per al festival Epafest és restringit, i la entrada, gratuïta, es 
pot recollir a l’auditori de 18 a 21h o a loficina de l’EPA, en horari de 11 a 
14 hores.
Quant als cursos de ioga i pilates d’aquest estium va dir que serán dos 
classes setmanals durant el mes de juliol i que l’horari serà a les 7.45h i 
les 9h a l’envelat de l’Atlàntic. La inscripció s’inicia el 7 de juny a partir de 
les 9h bé online a consellepa.vinaros.es o presencialment a l’oficina del 
Consell Municipal de l’EPA. El preu és de 10 euros. 

L’FPA farà una festa de fi de 
curs i programa cursos de ioga i 

pilates per al mes de juliol

X.Flores
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C/ SAN VICENTE, 29 - 1er PISO - Esquina C/ SOCORRO
12500 VINARÒS (CASTELLÓN)

T. 965 45 19 35 - 626 63 53 50

NUEVAS OFICINAS:

RÓTULOS
PLACAS -  BANDEJAS -  LED - NEÓN - VINILOS
VEHICULOS - ROTULACIÓN INTERIOR
Un servicio integral de comunicación
desde el interior al exterior de tu negocio. 

L’institut Leopoldo Querol ha afegit una nova especialitat a la 
seua àmplia oferta formativa de cicles de Formació Professional. 
En aquest cas, es tracta del Grau Superior de Formació 
Professional en Automatització i Robòtica Industrial de la família 
d’Electricitat i Electrònica. Aquest nou curs ofereix diferents 
sortides professionals, com ara, tècnic de posada en marxa 
de sistemes d’automatització industrial, verificador d’aparells, 
quadros i equips elèctrics o programador-controlador de robots 
industrials, entre moltes altres.
La regidora d’Educació, Begoña López, ha destacat que “la 
inclusió d’un nou cicle formatiu a l’institut Leopoldo Querol no 
només beneficia als alumnes de Vinaròs, sinó també als de tota 
la resta de la comarca, que podran continuar els seus estudis 
prop de casa”. En aquest sentit, assenyalava que disposar d’una 
àmplia oferta formativa al territori suposa un gran estalvi per a 
les famílies, perquè d’aquesta forma els joves poden continuar 
amb la seua formació sense necessitat de marxar a viure a altres 
ciutats.
Per a més informació poden adreçar-se a la nova web creada per 
les Regidores d’Educació i Innovació Digital, www.firaformativa.
com, on trobaran tota l’oferta formativa que s’ofereix als centres 
educatius de Vinaròs i la comarca.

L’IES Leopoldo Querol afegeix un nou grau de Formació Professional
Es tracta del Cicle Superior en Automatització i Robòtica Industrial que es podrà cursar a partir de setembre

La Conselleria d’Educació de la Generalitat Valenciana ha incorporat un 
nou cicle de Formació Professional a l’institut José Vilaplana, en concret es 
tracta del Grau Mitjà de Perruqueria i Cosmètica Capil·lar, emmarcat dintre 
de la família d’Imatge Personal. Aquesta nova formació, que s’incorpora a 
l’extensa oferta formativa que imparteix el centre educatiu, ofereix diferents 
sortides professionals, com ara, perruquer, tècnic/a en tall de cabell, tècnic/a 
en coloracions capil·lars o recepcionista en empreses de perruqueria, entre 
altres.
La regidora d’Educació, Begoña López, ha qualificat aquesta notícia de 
molt positiva per a Vinaròs i la resta de la comarca, perquè suposa ampliar 
l’oferta dels cicles formatius al Baix Maestrat. Segons indicava “és fonamental 
disposar d’un àmplia varietat de cursos perquè els alumnes puguen 
continuar la seua formació acadèmica prop de casa”. En aquest sentit, insistia 
que la Formació Professional és una molt bona oportunitat per aconseguir 
una titulació que facilite als joves la incorporació al mercat laboral, així 
també com per a la resta de les persones interessades en ampliar els seues 
coneixements i millorar també seus opcions de trobar feina.
Per a més informació poden adreçar-se a la nova web creada per les Regidores 
d’Educació i Innovació Digital, www.firaformativa.com, on trobaran tota 
l’oferta formativa que s’ofereix als centres educatius de Vinaròs i la comarca.

L’institut José Vilaplana incorpora el Grau Mitjà 
de Perruqueria i Cosmètica Capil·lar

El nou curs pertany a la família  d’Imatge Personal i s’impartirà a partir del proper mes de setembre
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La Junta de Personal del Departamento de Salud de Vinaròs, está en total 
desacuerdo con la amortización de prácticamente el 40% de los denominados 
contratos Covid, que ha sufrido en particular este Departamento.
Somos uno de los Departamentos más afectados por la amortización de 
dichos contratos.
Hay que tener en cuenta que tras la reunión de la mesa sectorial del 17 de 
mayo del 2021, en la que se planteó el mantenimiento del 100% del personal 
de Primaria y, como mínimo, el 50% de Especializada, desde la Junta de 
Personal del Departamento de Vinaròs manifestamos el total rechazo a la 
amortización de estos contratos, muchos de los cuales han sido primera línea 
de intervención durante esta pandemia.
Dicha amortización afectará directamente al derecho a la salud de los usuarios 
del Departamento de Salud de Vinaròs pues:

- Hay que conseguir el objetivo de alcanzar el 70% de la población vacunada 
antes del verano.
- Volver a la normalidad en la actividad asistencial.
- Recuperar la actividad quirúrgica programada, las pruebas diagnósticas y la 
atención a enfermos crónicos.
- Reducir las listas de espera quirúrgicas, diagnósticas y consultas acumuladas 
en la pandemia.
- Dar descanso a la plantilla sanitaria, la cual ha sufrido la presión asistencial 
durante la pandemia, en la que han faltado medios materiales y humanos, se 
han suspendido permisos, licencias, cambios de turnos, etc…
- Con la amortización de dichas plazas, en este Departamento, no estaremos 
preparados si hay un repunte en la situación epidemiológica para afrontarla 

con las mejores garantías.
Todos los trabajadores de salud, desde celadores hasta facultativos especialista 
arriesgaron sus vidas y en consecuencia la de sus familias, no se les dieron EPIS 
y trabajaron hasta la extenuación.
Somos la Comunidad Autónoma que más personal sanitario y no sanitario se 
infectó, muchísimos enfermaron y algunos, tristemente fallecieron.
Y la Consellera de Sanitad les paga así… Despidiéndolos!!!
En Catalunya, por ejemplo, se les ha renovado prácticamente a todos!!! Aquí se 
les menosprecia y se les despide. La Consellera considera una cuestión menor 
el despido de unos 4000 trabajadores de la sanitad.
Señora Consellera, no nos merecemos este trato!!! 
Por lo anteriormente expuesto, solicitamos la renovación del 100% de los 
contratos Covid.
Los usuarios del Departamento de Salud de Vinaròs no son menos que los de 
otros Departamentos, donde se han mantenido prácticamente los contratos 
Covid.
¿O es que los usuarios del Departamento de Salud Vinaròs son usuarios de 
segunda?
SEÑORA CONSELLERA, NI LOS CELADORES, NI LOS ADMINISTRATIVOS, NI EL 
PERSONAL SANITARIO SOMOS TRABAJADORES DE USAR Y TIRAR.
PARA UNA SANIDAD UNIVERSAL PÚBLICA Y DE CALIDAD HACEN FALTA TANTO 
RECURSOS HUMANOS TANTO MATERIALES.
Vinaròs, 27 de mayo de 2021

FIRMADO: JUNTA DE PERSONAL DEL DEPARTAMENTO DE SALUD DE VINARÒS
CCOO       CESMCVSAE      CSIF      INTERSINDICAL SALUT-IV      SATSE      UGT

Manifiesto de la Junta de personal del Departamento de Salud de Vinaròs

NO AL CESE DE CONTRATOS COVID

El Partido Popular de Vinaròs, a través de su portavoz municipal Juan Amat, ha mostrado en 
rueda de prensa “su apoyo a los 126 profesionales del Departamento de Salud de Vinaròs 
que perderán su puesto de trabajo el próximo lunes, 31 de mayo, por decisión de Ximo 
Puig y Mónica Oltra”.
Amat ha señalado que “es indignante ver como se desprecia tanto a los profesionales de 
nuestro Departamento de Salud como a los propios usuarios, ya que un recorte en personal 
de estas características repercutirá en el servicio sanitario que recibimos”.
El portavoz Popular dijo que “sufrimos en nuestro Hospital las mayores listas de espera 
quirúrgicas y de pruebas diagnósticas que hemos tenido nunca y, lejos de aportar medios 
que contribuyan a subsanar tales carencias, nos encontramos con recortes de enorme 
magnitud”.
Los populares han remarcado que “a la negligente gestión del Gobierno de la Generalitat 
se suma la irrelevancia de los representantes municipales de PSPV-PSOE, Podemos y 
Compromís que no sólo no son capaces de levantar la voz en el seno de sus partidos y 
condicionar sus actuaciones, sino que ni siquiera tuvieron a bien asistir a la concentración 
convocada por el personal a las puertas del Hospital para mostrar su rechazo a los 126 
despidos que afectan al Departamento de Salud de Vinaròs”. Amat señalaba también que 
“resulta paradójico que estuviera el Alcalde de Peñíscola y no estuviera el de Vinaròs, que 
es el municipio más afectado por el recorte. Y no es que no estuviera el Alcalde, es que no 
asistió ningún representante del gobierno municipal evidenciando una falta de sensibilidad 
tanto con el personal sanitario como con los usuarios del Departamento de Salud”.
El portavoz popular finalizaba afirmando que “desde el Partido Popular no olvidamos que 

trabajar en un hospital o centro de salud durante la pandemia ha 
sido una actividad de alto riesgo no sólo para los profesionales 
sino también para sus familias. La Comunidad Valenciana ha sido 
el territorio con mayor índice de contagios entre profesionales 
sanitarios de toda España, algunos han fallecido prestando un 
servicio que iba mucho más allá de sus obligaciones. Esto, unido a 
las enormes listas de espera de nuestro Hospital, hace que sea del 
todo injustificado prescindir de 126 profesionales”.

El PP apoya a los 126 profesionales del Departamento de Salud “que 
pierden su puesto de trabajo por decisión de Ximo Puig y Mónica Oltra”
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Presentació de Sofia Hiraldo Bel, 
dama infantil de l’acadèmia 

de ball ‘Locura’

El tio Gori , Tia Caballera i Treski (el gosset de la 
família Ulises) ens vam desplaçar fins la capital del 
Baix Ebre per participar en la XI Trobada de Gaiters 
de l’Aguilot, junt a altres colles de gegants i de 
dolçainers.
Una trobada realitzada encara baix les mesures 
COVID-19, on es realitzaren mostres de balls i de 
repertori de les diferents colles de manera estàtica 
sense cercavila,  i per acabar un bon soparet on 

no faltaren les baldanes o la garnatxa. Des de 
la colla de Vinaròs volem donar les gracies a la 
Colla Gegantera i Dolçainera de Sant Carles de la 
Ràpita que ens possàren la musica de la dolçaina 
i del tabal durant els nostres balls, ja que la nostra 
colla de dolçaina i tabal no va poder acudir a la 
trobada, coses de les xufles i dels putrums. Per 
concloure podem afegir que estem contents que 
poc a poc la cultura popular puguem tornar a 

sortir al carrer, encara que no com ens agradaria, 
i pareix que encara tardarem una mica en poder 
realitzar cercaviles, “provessons” i les coses típiques 
dels Nanos i Gegants de Vinaròs.  Per als nostres 
seguidors, xicotets i grans, caldrà que tinguen una 
mica de paciència, encara que ens podreu trobar 
a la CASA DELS NANOS I GEGANTS DE VINARÒS, al 
carrer Santa Rita, antiga capella de Santa Victòria.
XOC XORROC XOC XOC!!

Tortosa, la 
segona sortida 

dels Nanos i 
Gegants de 

Vinaròs
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Vinaròs va celebrar diumenge 30 de maig la festivitat de la patrona, nostra 
Senyora de la Misericòrdia. A causa de les restriccions sanitàries derivades del 
Covid-19, els actes que enguany es van programar van ser la santa missa a 
l’església de l’ermita de la localitat oficiada per mossèn Emili Vinaixa, que va tenir 
lloc a les 12 hores, la posterior benedicció del terme, i a la tarda a les 20 hores la 
celebració d’una altra missa, en aquest cas a l’església Arxiprestal de l’Assumpció. 
Van quedar suspesos de la programació el tradicional romiatge matutí, la processó de 
la tarda i l’ofrena floral a la Verge. Així i tot, va haver-hi ciutadans i autoritats locals que no 
van voler faltar a honrar a la patrona i van acudir tant a l’ermita com a la missa de tarda. 
L’any passat la celebració d’aquesta festivitat també va tenir lloc sota mínims, sent 
de nou degut a la pandèmia que es van cancel·lar la majoria d’actes i va ser, com la 
d’enguany, una jornada atípica a Vinaròs i amb molta més escassa presència del que 
sol ser habitual en aquest dia.

Festivitat de la Misericòrdia
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El domingo día 30 del pasado mes de mayo, se celebraba en nuestra ciudad 
la festividad de nuestra patrona, Ntra. Sra. de la Misericordia.
Si bien tuvimos un domingo aciago, con nubes, poco sol, algo de lluvia 
pasadas las 13 horas y a la salida de la misa de la tarde, hay que decir que 
ambos actos el matutino y vespertino tuvieron una buena presencia de 
fieles y devotos a nuestra querida patrona. 
Los actos de la mañana, según programa que les ofrecimos fueron la misa en 
la iglesia de la ermita a las 12 horas, misa oficiada por mossèn Emilio Vinaixa 
Porcar. Al finalizar la misma y según vi en el reportaje gráfico de mi amigo 
Mariano Castejón, se procedió por medio de mossèn Emilio a la bendición 
del término de Vinaròs en el medio de la plaza de la ermita.
Por la tarde asistíamos a la misa y final de novena dedicada a Ntra. Sra. de la 
Misericordia. Se realizó a las 20 horas celebrada en la parroquia Arciprestal 
de “La Asunción” y celebrada por mossèn Emilio Vinaixa, párroco de esta 
parroquia.
Me gustó:
Como he dicho antes, la buena afluencia de fieles a ambas misas, y eso a 
pesar del tiempo inseguro con tantos cambios.
El poder escuchar de nuevo las notas interpretadas por el organista Enric 
Melià i Fortuna desde lo alto del órgano posicionado encima de la cancela 
de la puerta de entrada a la Arciprestal.
La asistencia de las reinas, damas y caballers de estas fiestas tan raras con lo 
de la pandemia, las cuales han durado desde 2019 hasta este mismo acto en 
que se despedían.

La asistencia de parte de la corporación municipal con concejales de algunos 
de los partidos políticos que nos representan. Estuvo encabezada por 
nuestro alcalde de la ciudad Guillem Alsina. Noté la falta de algún concejal 
cuyo partido tiene una amplia representación en nuestro ayuntamiento. Lo 
siento.
La ofrenda  floral a la virgen de la Misericordia mientras se entonaba su 
himno.
Y lo más importante, poder volver de nuevo poco a poco a celebrar las 
fiestas de nuestra ciudad, eso sí, tomando todas las medidas de seguridad.
Mossèn Emilio nos tiene acostumbrados a realizar una buena homilía en 
que en esta ocasión realzó las dos fiestas que se celebraban. La canónica 
fue la celebración de la Solemnidad de la Santísima Trinidad, y la otra como 
no podía faltar, era la celebración de nuestra patrona y como dijo, titular 
de nuestra ermita de Ntra. Sra. de la Misericordia. Homilía preparada y con 
sabias palabras, la cual, todos comprendimos. Realmente mossèn Emilio se 
nos ha convertido en un “vinarossenc mès”.
Fue exquisita la decoración de la imagen de la virgen de la Misericordia, aun 
más después de depositar los ramos de la ofrenda de flores a los pies de la 
imagen.
Pedimos la intercesión de la “Mare de Dèu de la Misericordia” como dijo 
mossèn Emilio, para que el próximo año haya llegado ya la normalidad, y 
se puedan realizar todos los actos normales de esta celebración, incluida la 
procesión.
 Visca la Mare de Dèu de la Misericordia!

Salvador Quinzá Macip

Se celebró en nuestra ciudad la festividad de nuestra 
patrona la Virgen de la Misericordia

Ntra Sra. de la Misericordia Mosén Emilio Vinaixa Autoridades

Reinas, damas y cavallers

Despedida de reinas, damas y cavallers Corporación municipal

Ofrenda de flores
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Susana Quixal Fonellosa, 
auxiliar en la sede de Vinaròs 
del Ilustre Colegio de 
Procuradores de Castellón ceso 
en su actividad el pasado 24 de  
mayo al haber llegado a la edad 
de jubilación.
La Decana del Colegio Carmen 
Rubio , se trasladó hasta Vinaròs 
para hacerle entrega de una 
placa en reconociomiento a su 
labor y dedicación.
Susana estuvo acompañada 
por los Procuradores y 
habilitados que a lo largo de 
estos años han disfrutado de su 
buen hacer hasta su merecida 
despedida.

Despedida de Susana Quixal, la auxiliar 
de los procuradores en Vinaròs

MERCAT DE VINARÒS
ara, més que mai,

Des de sempre, el Mercat de Vinaròs ha estat un lloc on trobar producte
fresc, de qualitat, a bon preu i amb el consell més professional.

Sembla una oferta immillorable, veritat? Doncs no, sí que es pot millorar. Perquè 
ara, el Mercat, arriba a casa teua. El Mercat de Vinaròs posa en marxa la seua 
web de venda online, perquè ho tingues tot igual, però molt millor, a la porta 
de casa teua.

Fes la teua comanda al web www.mercatdevinaros.es i en un tres i no res 
te la portem a casa, sense calor, sense cues i sense esperes.

Mercat de Vinaros, ara, mes que mai, molt a prop teu., ,

/MercatDeVinaros

molt a prop teu.
I em

porten la 
compra 
A CASA!

Se celebrará el domingo día 6 de 
junio.
Los actos que este año se realizarán 
son los siguientes:
- 20 horas celebración de la Santa 
Misa en la iglesia Arciprestal de La 
Asunción.
Al finalizar la misa, saldrá mossèn 
Emilio Vinaixa al portal de la iglesia, 
y procederá con el Santísimo a la 
bendición de la población.
Nota: Por  motivos de la pandemia 
queda anulada la procesión

Festividad del Corpus Christi

Dijous 27 de maig el cicle d’infantil va viure un tancament del projecte de circ 
molt màgic! 
Tots els xiquets i xiquetes van poder gaudir amb l’espectacle de l’il·lusionista 
MJ i la seua ballarina Abril, d’Ulldecona. L’espectacle va tenir lloc al pati de 
l’escola.
Van disfrutar molt!

Final de projecte màgic a l’escola 
nostra senyora de la Misericòrdia
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Presentació de la reina de festes i 

representant de la Sociedad de Caza 
San Sebastián, Jennifer Polo Diego 

Ainara Jiménez Ortiz, 
dama infantil de la Peña 

Madridista

La Regidoria de Joventut ha posat en marxa una campanya per mostrar a la ciutadania en 
general que els joves també respecten les normes sanitàries per fer front a la Covid-19. 
L’objectiu és contrarestar les notícies que apareixen als mitjans de comunicació on els joves 
actuen de forma irresponsable sense complir cap de les mesures establertes per les autoritats 
sanitàries, fet que perjudica la imatge dels adolescents.
La regidora de Joventut, Berta Domènech, ha destacat que “els joves també han hagut de 
fer grans sacrificis, com la resta de la població, per a evitar la propagació del coronavirus”. 
En aquest sentit, assenyalava que també s’han vist obligats a reduir la socialització, així com 
perdre’s viatges, celebracions o fins i tot renunciar a l’experiència universitària.
Segons insistia Domènech el vídeo “Ara o mai” pretén mostrar el compromís dels adolescents 
en el compliment de les normes sanitàries, a més de recordar a la ciutadania en general, que 
tot i la millora de la situació, cal continuar respectant totes les mesures.
Estiu Jove
El Casal Jove ha preparat una extensa programació d’activitats i tallers perquè els adolescents, 
nascuts entre el 2003 i 2006, puguen gaudir d’un estiu ple d’oci. Jocs de rol, senderisme, 
cuina, robòtica o fins i tot com pilotar un dron, són algunes de les propostes que es podran 
realitzar del 5 al 30 de juliol de 10:00h a 13:00h. 
Les inscripcions es podran realitzar a partir del 7 de juny de forma telemàtica des de la Seu 
Electrònica de l’Ajuntament de Vinaròs i també de forma presencial al Casal Jove, ubicat 
al carrer del Carreró número 51. Totes les activitats seran presencials amb cost de 30€ per 
quinzena o 50€ pel mes sencer.

L’Ajuntament edita un vídeo per 
visibilitzar que la joventut és 

responsable davant de la Covid-19

El vídeo amb el lema “Ara o mai” vol 
mostrar que els joves també compleixen 

totes les normes sanitàries per evitar 
la propagació del coronavirus
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Plàstics a dojo......i més petroli (III)
Francisco Amat, biòleg
Si considerem el que té a veure amb l´origen 
de base dels plàstics, els hidrocarburs, no 
ens podem fiar massa de la bona voluntat 
dels petroliers i dels interessos de la 
majoria de governs. Les superpotències 
del G20 segueixen estant d´esquena al 
medi ambient, apostant descaradament 
pels combustibles fòssils per defugir 
les conseqüències econòmiques de 
la pandèmia del COVID, combustibles 
fòssils que cal pensar no aniran destinats 
exclusivament a la producció d´energia.   
Des de que es va declarar la pandèmia, els 
principals governs del planeta han invertit, 
com a mínim, uns 155.000 milions de US$ 
en petroli, gas i carbó, davant d´uns 89.000 
milions en energies netes, quantitats que 
variaran d´acord amb els condicionaments 
climàtics, segons informa el Energy Policy 
Tracker (EPT) amb dades referides a 10 de 
febrer de 2021.

Capdavanters en aquest ranking son els 
EEUU. Del diners que llur govern destina 
a la obtenció d´energia, un 72,35 % va 
als combustibles fòssils. Tot seguit s´hi 
classifiquen el Regne Unit (40%), Alemanya 
(16.50%), Canadà (11,70%), Índia (11,40%), 
França (7,40%), Xina (4,60%), Japó (1,70%). 
Hi ha altres nacions com Rússia, Turquia, 
Indonesia, o Corea del Sud, que també hi 
dediquen alts percentatges, pot ser mes 
alts que aquells en proporció.  Per altra 
banda sorprèn el cas de Xina, de qui el 
informe diu que te la declarada intenció 
de produir quatre cops mes energia neta 
(renovable) que d´origen fòssil 
 Però aquestes potències del G20 no 
es conformen en cercar, explotar i 
comercialitzar els combustibles fòssils, 
essencialment cru de petroli i gas, que 
poden extraure a casa o a prop, com poden 
ser els obtinguts del fracking als EEUU, o 
als jaciments marins del Mar del Nord per 
part del Regne Unit (Escòcia), Noruega, 
Països Baixos, sinó que no poden deixar 
d´aprofitar-se dels jaciments existents 
en altres països no desenvolupats, on 
tenen màniga ample per fer-ho de 
qualsevol manera, produint enormes 
desastres ecològics, com el provocat per 
la multinacional Shell (anglo-neerlandesa) 
el 1998 al delta del riu Níger ( Nigèria ), i 
on les poblacions autòctones no  se´n 
treuen beneficis sinó enormes pèrdues en 
terres, aigües i pol·lució de l´ambient. I per 
això el castigat continent africà es el mes 
apropiat.
No cal parlar del protagonisme dels 
països del nord d´Àfrica, com Algèria, 
Líbia o Egipte, als quals s´han afegit mes 
recentment altres de l´Àfrica occidental 
i central com Nigèria, Guinea Equatorial, 
Sudan, Angola, Congo, Gabon, Tchad, entre 
els països que estan superant actualment 
una producció de mes de 100.000 barrils/
dia.  Per acabar-ho d´adobar, es dona la 
lamentable coincidència de que a l´Àfrica 
es cerquen i troben grans jaciments en 
llocs privilegiats per la natura, llocs que 
mereixen la consideració de parcs naturals 

protegits. Per exemple, el 2006 al bell mig del parc natural 
de les cataractes Murchison, a Uganda, s´han trobat grans 
reserves de cru petrolífer, i on empreses com  la francesa 
Total, la anglesa Tullow Oil i la xinesa CNOOC Limited, ja s´han 
afanyat a desenvolupar-hi un projecte colossal, on d´entrada 
es pensa produir mes de 200.000 barrils/dia.
I per acabar-ho d´arreglar, serà obligada la construcció d´un 
oleoducte de 1445 km que travessarà Uganda i Tanzània, 
on ja s´han invertit mes de 10.000 milions de US$. Aquest 
oleoducte ha de travessar mes de 200 rius, dotze reserves 
naturals forestals, hàbitats propis i exclusius d´elefants, 
lleons, ximpanzés, bordejant el llac Victoria, el segon mes 
gran del mon i el primer d´Àfrica, fins arribar al port de Tanga 
(Tanzània) en la costa del oceà Índic.
I tot això......en mig d´una pandèmia global que ha posat 
de manifest la baixada general de la demanda de petroli, 
amb preus en caient. Aleshores,  que es pot pensar de les 
intencions de les potencies implicades, quan les seves 
empreses petrolíferes estan sempre a l´aguait de trobar 

noves reserves per substituir aquelles que s´estan esgotant, 
quan saben que d´aquestes africanes en poden arribar a 
treure fins a 6 mil milions de barrils ??. 

De fet ja és sabut que, des del segle passat, amb aquest 
neoliberalisme desfermat, moltes d´aquestes gran empreses 
multinacionals, han plantat cara als seus propis governs, i als 
de nacions alienes on tenen explotacions de recursos, i s´han 
resistit amb tota fermesa a deixar d´extraure recursos naturals, 
especialment hidrocarburs per obtenir energia o per fabricar 
plàstics, sense prestar massa atenció als danys causats amb 
aquestes activitats.  Molt sovint han impulsat estratègies 
de manipulació i publicitat d´alt perfil, amb campanyes 
exculpatòries, volent fer creure que l´acumulació de brossa, 
de residus, es culpa del consumidor, que no els gestiona amb 
reciclatges adequats.
Com es fa palès al diari digital PÚBLICO (Juan Torres López, 26 
febrer 2021), en el segle passat es varen materialitzar quasi 
tres mil acords internacionals de comerç i inversió, molts 
d´ells indignes, mitjançant els quals grans corporacions es 
beneficien d´extraordinaris privilegis, que els permeten 
demandar, als seus estats o als estats aliens on s´estableixen 
segons els acords, tot tipus de compensacions si es 
consideren danyats per mides preses per els dits estats o 
governs, compensacions sobre els capitals invertits en les 
activitats iniciades o sobre presumptes “pèrdues a futur”. Les 
polítiques de transició energètica que s´estan desenvolupant 
amenacen les inversions dirigides a obtenir carbó, petroli o 
gas, i moltes de les empreses explotadores d´aquets recursos 
han presentat demandes contra els governs que s´han vist 
afectats, emparant-se en el “Tractat de la Carta de la Energia”, 
signat el 1994 a iniciativa de les Comunitats Europees.
Es molt curiosa la qüestió del Tractat sobre la Carta de la 
Energia. Es un acord internacional, signat per 53 països, 
la immensa majoria europeus, doncs integra tota la Unió 
Europea i els països de la Euratom, arriba fins el Japó i engloba 
molts països de l´Asia Central.  Amb poques paraules:   El 
tractat empara a les empreses o inversors estrangers en altres 

països (tot entre signants), de tal manera que 
aquests inversors poden demandar judicialment 
als governs signataris si aquests prenen 
qualsevol mesura, en l’àmbit de la producció 
d´energia, que manllevi els drets dels inversors, 
encara que les pràctiques dels inversors siguin 
inacceptables mediambientalment pels governs 
o països on es practiquen. 
En aquest marc d´actuació  a Europa, per 
exemple, el 2009 la empresa energètica sueca 
VATTENFALL , d’àmbit internacional, que explota 
una central termoelèctrica de la seva propietat 
a Alemanya, reclama 1400 milions d´euros al 
govern alemany, quan aquest estableix una 
regulació mes estricta sobre la extracció i 
utilització de carbó en el seu país, per part de 
la empresa sueca.  El 2015 la empresa anglesa 
ROCKHOPPER demanda al govern italià pel fet de 
que aquest li nega una concessió per prospectar 
i extraure petroli en paratges turístics de la 
costa del Adriàtic.  Fa poc la empresa alemanya 
RWE demanda 1400 milions d´euros al govern 
dels Països Baixos, com “pèrdua potencial” , per 
prohibir-li utilitzar el carbó com combustible per 
la seva planta d´energia elèctrica.
Aquests privilegis que concedeix la Carta de 
la Energia son avui dia incompatibles amb 
la legislació i política europees en matèria 
d´inversions i protecció climàtica i, sens dubte, 
amb altres tractats de defensa del medi ambient 
que la Unió Europea ha subscrit darrerament. 
Tot porta a pensar que inclús els tribunals 
d´arbitratge per dirimir conflictes dins de 
la Unió Europea, conflictes plantejats quasi 
totalment entre empreses i governs europeus, 
son quelcom que es pot posar clarament en 
dubte.   Però el mes curiós es que el tractat 
es va negociar “fora de la atenció publica”, 
d´amagatotis con si diguérem. Durant la ultima 
dècada hi ha hagut una gran onada d´oposició 
als mecanismes de resolució de controvèrsies 
entre els estats signants, tot i així ha passat quasi 
desapercebut, i el tractat es manté al marge de la 
marea d´indignació publica. 
¡¡ I ara sembla que molts països de l´Africa, Asia, 
Orient Mitjà i Amèrica Llatina estan en camí de 
signar el tractat tot i sabent els privilegis que 
procura als inversors !!   Molts d´ells han sigut 
convidats a signar, presentant el tractat molt ben 
adornat, com la solució a la pobresa energètica 
dels països africans, ja que diu que aspira a 
garantir l´accés universal a la energia de tota 
la ciutadania.  Però tot i que els països africans 
estan desenvolupant interessants projectes 
de creixement, al que també tenen dret, i 
donat que el tractat de la Carta de la Energia 
es va concebre per protegir els interessos dels 
inversors occidentals, o de països desenvolupats 
amb passat i herència colonialista, i que mostren 
poca o cap consideració als països amfitrions 
en general, i als en vies de desenvolupament 
en particular, es normal que hi hagi una gran 
campanya global que recolza la idea de que 
els països africans no deuen de ratificar aquest 
tractat.  El temps ho dirà, però mentre tant, i 
cada dia mes, molts africans proven d´arribar a 
Europa.
Està clar que tenim extracció i utilització de 
combustibles fòssils, i fabricació de plàstics, per 
molt de temps, pot ser mes per als plàstics que 
com a fonts d´energia.
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Tarde taurina
La plaza de toros de 
Vinaròs acogió el pasado 
sábado un espectáculo 
taurino que la empresa 
Montauro organizó en 
colaboración con la 
Fundación Satine. Se trató 
del primer evento de 
apoyo a los ganaderos de 
toro bravo, sector que ha 
sido el gran perjudicado 
de esta pandemia ya que 
ha estado prácticamente 
paralizado, y el objetivo 
era reactivarlo en la 
medida de lo posible.

Un concurso nacional de recortadores, una novillada con 
picadores y una corrida de rejones son las tres propuestas 
del programa taurino de la Fira i Festes de Sant Joan i 
Sant Pere que fue presentado el viernes 28 de mayo en 
la Peña Pan y Toros de Vinaròs por parte del concejal de 
Interés Turístico y Promoción de la Ciudad, Marc Albella, 
y el gerente de la empresa Bous al Carrer S.L., Gregorio de 
Jesús. 
El día 18 de junio se celebrará un Concurso Nacional de 
Recortadores con cinco toros de la Finca Toropasión para 
12 de los mejores especialistas de España, evento que 
organiza la empresa Toropasión. 
El sábado 19 de junio tendrá lugar una novillada con 
picadores, un desafío ganadero con dos novillos de 
Herederos de Juan Tassara y otros dos de Eugenio Díaz 
Piqueras, para los novilleros David Garzón, Jorge Martínez 
y el castellonense Jorge Rivera.  
El 20 de junio se cierra la programación con la corrida de 
rejones con 6 ejemplares de la ganadería Herederos de 
Juan Tassara de Aznalcóllar (Sevilla) para los rejoneadores 
Andrés Romero, Mario Pérez Langa y el valenciano Pablo 
Donat.   “Esta es una corrida de rejones muy seria y que 
perfectamente podría lidiarse en plazas como Madrid, 
Pamplona o Bilbao. Son toros que hace tiempo que no se 
lidian en Vinaròs”, señaló de Jesús. 
El gerente de Bous al Carrer S.L. indicó que “hemos pensado 

en ofrecer espectáculos serios y de calidad, pero a la vez económicos y con precios asequibles 
para todos”, que añadió que “nuestra idea es celebrar más espectáculos taurinos en Vinaròs, que 
la gente vuelva a acostumbrarse a ir a la plaza, y para ello hay que hacer un trabajo constante”.  
Albella, por su parte, recordó que desde hace dos años que no había espectáculos taurinos 
durante los días de la Fira i Festes de Sant Joan i Sant Pere, y que este año ha habido cuatro 
empresas interesadas en concretar una programación taurina, que se adjudicó finalmente de 
forma unánime a Bous al Carrer S.L. 

Vinaròs programa tres días de toros para la Fira i Festes

Convocatoria a Junta General 
Ordinaria para el día 6 de junio de 
2021  a celebrar en el tentadero de la 
Peña Taurina Pan y Toros a las 9h. en 

primera convocatoria y a las 10’30h. 
en segunda y última convocatoria, 
para tratar el siguiente orden del día:
1. LECTURA Y APROBACIÓN 

SI PROCEDE, DEL ACTA DE LA  
ASAMBLEA  ANTERIOR.
2. MEMORIA DE ACTIVIDADES 2019.
3. MEMORIA ECONÓMICA 2019

4. PRESUPUESTO ESTIMADO 2021.
5. RUEGOS Y PREGUNTAS.
A las 9’00h. se servirá para los 
socios un almuerzo.

PEÑA TAURINA PAN Y TOROS JUNTA GENERAL ORDINARIA
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El sábado día 29 del pasado mes, tuvimos la ocasión 
de ver y escuchar de nuevo a tres de las secciones 
de la Societat Musical “La Alianza”, las corales de 
segundo y primer curso y la Banda Infantil.
El concierto se realizo en la “Carpa de L´Atlantic” a 
las 12 horas con una buena asistencia de público y 
pasando por todas las medidas de seguridad.
Aprovechamos la ocasión para saludar a la nueva 
presidenta de la entidad Ana Rosa Escuín Ferrer, 
Junta Directiva y a los representantes municipales, 
todos ellos encabezados por Anna Fibla Pauner, 
concejala de Desenvolupament Local (Agricultura, 
Pesca, Comerç) i Cultura i Patrimoni. También y 
como no, al maestro Renovell, el cual nos ofreció 
unas palabras de bienvenida presentando el 
concierto y de despedida.
El programa que nos ofrecieron fue el siguiente:

                                       PROGRAMA
Coro infantil 2º curso
“Bohemian rapsody” del grupo Queen, y la versión 
de Aitana Ocaña de la canción “What a feeling” del 
musical “Flash dance” bajo el nombre de “Has de 
viure” (2020).

Coro infantil 1 er. curso
Realizó una selección de canciones de la cantata 
de “La màquina del temps” del compositor Arnau 
Tordera (2019) con la participación de los solistas: 
Emma, Noa y Dani con los papeles de inventores y 
estrella del Rock. Ambos coros estuvieron dirigidos 
por la joven Clara Torres Mañá.
Banda Infantil
STAR WARS - JOHN WILLIAMS (Julia Cuñat) 
JUVENTUS - ROLF AMSTAD (Ferran Jaime)  
JUEGO DE TRONOS - RAMIN DJAWADI (Ferran 
Domenech) 
HEY JUDE - JOHN LENNON (Guillem Barreda) 
TEQUILA - CHUCK RIO (Juanjo Gras)
Director: Jordi Sabater Benet

Como comentario les diré que ambos coros 
estuvieron perfectamente dirigidos por Clara Torres 
Mañá, la cual se atrevió con la pieza del conjunto 
Queen “Bohemian rapsody” acompañados con 
música de fondo. También con una complicada 
pieza del conocido musical “Flash dance”. Hay que 
tener en cuenta que en el coro del primer curso, 
hay niños incluso de tan solo 8 años de edad, los 

cuales disfrutaron cantando e interpretando la 
conocida obra de “La màquina del temps”.
Los presentadores de los coros fueron los jóvenes 
Noa, Emma y Dani, los cuales actuaron en la parte 
teatral de “La máquina”, consiguiendo un gran 
éxito.
En lo que se refiere a la Banda Infantil, cuna de 
músicos de “La Alianza”, nos realizaron una buena 
interpretación muy bien dirigida por Jordi Sabater 
Benet. En la última pieza “Tequila”, interpretaron 
juntos banda y coro.
Fue una buena matinal musical, donde pudimos 
ver lo que serán en el futuro unos buenos músicos. 
En los coros, los niños están estudiando solfeo, 
y como es normal, participan algunos de ellos 
formando una coral. Si me permiten, yo tengo 
gratos recuerdos que me vinieron al pensamiento 
en estas actuaciones. Recuerdo cuando tenía 7 
años, mi inicio en el solfeo y la incorporación a la 
escolanía de “voces blancas”, en los Salesianos del 
barrio del Clot en Barcelona.

Mis felicitaciones a “La Alianza”, y ya con ganas de 
poder ir viendo y escuchando nuevos conciertos.

Salvador Quinzá Macip 

“La Alianza en concierto” con las corales y la “Banda Infantil”

José R.Renovell Presentaron y actuaron Emma, Noa y Dani Los directores Jordi y Clara
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Los directores Jordi y Clara

Coral 2º curso

Coral 1er curso

Banda Infantil Autoridades municipales

L’escultor Jordi Díez Fernández (1966, Valladolid), autor del monument homenatge a la 
Setmana Santa de Vinaròs que hi ha al passatge darrera l’església Arxiprestal, ha inaugurat 
una escultura en honor del tenista Rafa Nadal a París, concretament al complex de Roland 
Garros, on se disputa el Grand Slam de tennis. El mallorquí ha guanyat el torneig en 13 
ocasions.
L’estàtua, de tres metros d’alçada, és d’acer inoxidable, pesa 800 quilos i mostra el tenista 
amb un dels seus cops clàssics de dreta. Té una amplada de gairebé cinc metres i dos de 
fons. L’obra està situada prop de l’entrada general del recinte i del Jardí dels Mosqueters.
Rafa Nadal va assistir dijous a la cerimònia d’inauguració, al costat del president de la 
Federació Francesa de Tennis, Gilles Moretton, i l’autor de l’obra, l’escultor  Jordi Díez 
Fernández, resident a Centelles. 
Llicenciat Suma Cum laude en Belles arts per la Universitat Complutense de Madrid, 
Jordi Díez va obrir en 1989 el seu primer taller a Fresnedillas de l’Oliva (Madrid). Allí, aïllat 
durant tres anys, va configurar el concepte escultòric del seu treball.
L’expressió figurativa, especialment la figura humana, és l’eix en el qual gira la seva obra. 
En les diferents etapes del seu treball destaca la utilització de materials diversos i el seu 
maneig: pedra, ferro, fusta i terracota. És considerat un dels escultors espanyols amb 
major projecció internacional.
El monument a la Setmana Santa de Vinaròs que Díez va realitzar és un cofrade de 
formigó de dos metres d’altura, que va ser inaugurat l’any 2013 a la plaça de Sant Agustí. 
En només dos setmanes, la escultura va ser víctima d’actes vandàlics i va haver de ser 
restaurada pel mateix autor. Des de fa uns anys, està ubicada al passatge de l’Arxiprestal. 

L’escultor Jordi Díez, autor d’una escultura que homenatja 
al tenista Rafa Nadal a Roland Garros

Díez és l’escultor que va fer la escultura homenatge a la Setmana Santa de Vinaròs
X.Flores
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La clausura del XCèntric, en el CCCB, ret homenatge a Carles Santos amb una selecció de 
films de l’artista que són molt complicats de trobar en condicions normals, realitzats entre 
el 1969 i el 1979. L’acte, que es realitzarà a la Sala Teatre el 10 de juny a les 19 h, també 
comptarà amb una lectura de poesia a càrrec de Vicenç Altaió, dos curtmetratges sobre 
els orígens del cinema protagonitzats pel mag Leopoldo Fregoli, una peça inèdita de la 
cineasta Joan Logue i una actuació de la pianista Clara Peya acompanyada de la ballarina 
Sílvia Capell.

Carles Santos protagonitzarà la 
clausura de XCèntric al CCCB

  T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A                                      

ÀGORA   
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades.... 

 

     Dissabte 12 de Juny ,  11h .  ( NOVEL.LA   HISTÒRICA) 
 

“SI AIXÒ ÉS UN HOME” 
                                                                            de  PRIMO LEVI 
Presenta el llibre : Mabel Vives 
 

 
 

Lloc : Centre de Formació de Persones Adultes 
(Antic col.legi Sant Sebastià ) 

Primo Levi, supervivient dels 
camps d'extermini d'Auschwitz, va 
escriure aquesta obra, publicada 
l'any 1947, amb la intenció de 
llegar a la humanitat un material 
de primer ordre per a l'estudi de 
l'ànima i el comportament 
humans. Aquest llibre és, per tant, 
un testimoni colpidor de la vida i la 
supervivència a l'infern dels lager 
polonesos durant els últims anys 
de l'ocupació nazi; però també és, 
i sobretot, una anàlisi ponderada -
en la mesura en què això és 
possible- de la dignitat i de 
l'abjecció en l'ésser humà 
enfrontat a l'extermini. Escrit amb 
una prosa vivíssima i gens 
afectada, la lectura de Si això és 
un home no deixa indiferent qui 
ho llig i alhora li permet de 
fondejar en les grandeses i les 
misèries de l'existència humana. 
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PESCAE L  D I A R I E TVinaròs
Andrés Albiol Peu de cabrit bord

PARTES ESTADISTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES D’ABRIL DE L’ANY 2021 (I)

PEIXOS:
Seitó (Boquerón)                     1.692 kg
Sardineta (Sardina)                26.410 
                                              ______
Total Cèrcol...........              28.102       

PEIXOS:  
Seitó (Boquerón)                        973
Escrita (Raya)                            742
Mantes (Batoideos)                        7
Besuc (Besugo)                            31
Voga/Xucla (Boga/Picarel)     2.268
Cavalla (Verdel, Caballa)           515
Vetes (Cintas)                                  100
Congre (Congrio)                             101 
Gall (Pez de San Pedro)                  100
Orà (Muixarra, Dorada)                    191
Móllera (Fanéca, Capellán)             675
Gallineta (Cabracho)                       170
Sorell (Jurel, Chicharro)               2.705
Asparrall (Raspallón)                   1.020

Palá (Lenguado)                               17
Sarg (Sargo)                                     50
Lliri (Lirio, Anjova)                             47
Llobarro (Lubina)                                1
Panagal (Bocanegra)                       20
Aranya (Araña)                               409
Pagell (Breca, Pagel)                  5.653
Peluda (Solleta)                             376       
Lluç (Pescadilla, Merluza)          3.794
Rap (Rape)                                 1.584
Rom empetxinat (Rodaballo)           10
Juriola (Rubios, Lucerna)                47 
Moll (Salmonete)                        4.475
Morralla (Serranos, etc)              1.202
Sardineta (Sardina)                       731
Sorella (Jurel real)                         155           
Llisa (Mújol, Lisa)                          160
Pagre (Pargo)                                   5
Biso (Estornino)                              83
Gatet (Pintarroja)                            47
Rata (Miracielo)                              78

Misèria (Bruixa, Gallo)                  321
Peix de rei (Pejerrey)                     67
Mamona (Brótola de roca)               5
Saboga (Alosa)                              17
Dèntol (Dentón)                               8              
Chopa (Cántara)                              1
Morruda (Sargo picudo)                   1
Vidriá (Mojarra)                                6
Salpa (Salema)                                1
Rom (Rèmol, Rombo)                      6
Móllera de fang (B. de fango)          5
Palaí (Acedía)                                  1
Xavo (Ochavo)                             198      
                                              _______
Total......................          29.171

CRUSTACIS:  
Cranc de paleta (Cangrejo)     112
Escamarlà (Garagan, Cigala)      8
Llagostí (Langostino)                       1   
Galera (Estomatoideo)              1.132

Llangosta (Langosta)                     10
Gamba (Quisquilla, Camarón)       76
                                                       ______                                                      
Total..............................       1.138

MOL·LUSCOS:
Calamars (Calamares)                  175
Sepió punxa 
(Choquito)                  52 
Canana (Pota, Volador)              5.580
Sèpia (Choco, Jibia)                        10                                                                                                                          
Polp roquer (Pulpo roquero)          428
P. blanc (P. blanco)                       638
P. mesquer (P. almizclado)             91
Polpa (Pulpón)                                  1
Caragol punxent (Cañailla)        70
Llonguet (Holoturia)                    5                   
                                              ___      __
Total……………….…     7.049

Total Arrossegament....    37.564

Aguas calurosas de la primavera

Estancamiento en el Canal de Suez

Barcos arrastreros y artesanales tenían previsto hacer huelga el pasado viernes día 4 por los recortes en 
faenar impuestos por la Unión Europea

Semana con buen tiempo. Se faenó cómodo en todas las modalidades. Las 
extracciones resultaron normales. Y las cotizaciones estables.

La pesca de arrastre, cinco bous (dos remolcan jaulas de atún) subastaron cigala, gamba, calamar, 
pescadilla, salmonete, rape, peluda, móllera, caracol, galera, pagel, raspallón, pulpo roquero, canana, y 
morralla.
El cerco, el lunes siete traíñas vendieron 500 cajas (8 kg/caja) de boquerón y 100 de sardina. El martes, 
cuatro desembarcaron 300 de seitó y 50 de sardina. El miércoles, tres llevaron 900 de ‘oro azul’ y 150 de 
sardina. Y el jueves, dos vendieron 500 de boquerón y 150 de sardina. Procedían de; 2 de Vinaròs, 3 de 
Castellón y 2 de Burriana.
Los trasmalleros, ocho se dedican al langostino. Dos a la sepia. Uno al lenguado y rombo. Y otro par a la 
langosta, bogavante y cabracho. El palangrillo costero, uno pilló con el arte de anzuelos dorada, pagre 
y sargo. Y el atún rojo con anzuelo en línea de mano, uno llevó a diario una pieza de 50 kg. 

Muchos buques que lo embocan pasan cerca de la mediterránea costa vinarocense, y recalan en 
puertos como Valencia, Algeciras, etc. con destinos o regresos del océano Atlántico de dársenas 
portuarias norte europeas, para llevar contenedores (Teus). El varado en dicho estrecho artificial 
del navío ‘Ever Given’ de bandera panameña, con 400 metros de eslora y llevando a bordo 20.124 
TEU, es el 13º mayor del mundo junto a otros seis. Pertenece a Japón y lo opera Taiwán. Al encallar 
el carguero propició un atasco, pues el 90% del comercio mundial se hace por mar, y el 12% circula 
por Suez. En 2019 pasaban a diario 50 de estos grandes barcos por aguas del canal. Esta obstrucción 
constató que la cadena de suministro en el transporte marítimo responde ágilmente, para permutar 
las entregas con otras rutas y alternancias de distribuciones, efectuados por otros grandes cargueros 
por otros mares, demostrando una logística sincronizada ante un problema comercial-mundial. Con 
estos megabarcos, la globalización evidencia que transportar mercancías es barato, y hace deslocalizar 
las fabricaciones geográficamente, ya que en pocos días los elaborados productos están ubicados en 
destino, y ahora no hay stocks en concesionarios, ya que los pedidos se hacen por internet al fabricante, 
quien los construye y manda rápido en estos portacontenedores que es más económico. Al cabo de 
una semana del cruzado con atasco de este gigante en aguas del canal, los ingenieros pertrechados con 
remolcadores, máquinas excavadoras y dragas, junto a la fuerza de la Naturaleza que hizo subir la marea 
en el momento programado, se prepararon con una eficaz técnica y desencallaron el navío para que 
siguiera su curso y navegara junto a otros que esperaban. Faltará definir las causas del embozo, seguros, 
etc., pero la resolución de la crisis fue inminente y con mínimas secuelas.

En castellà li diuen percebe acechado i pie de 
cabra borde, per l’aparença amb les ungles 
dels peus de les cabres terrestres i no sent 
bo per a degustar-ho. De nom científic Lepas 
scalpellum. És un crustaci de la subclasse dels 
Cirrípedes i de l’orde Toràcics. Són uns rars 
percebes poc vistos de la família Escalpélids. 
El seu cos està dividit en dos grans seccions, 
la primera, la closca, que és la part corporal 
extrema i més llarga, amb 14 plaques calcàries 
en la seua superfície robusta cuirassada, per 
a tancar-les hermèticament amb uns potents 
músculs i així protegir-se de depredadors. 
Quan les obri ixen sis parells de potes 
transformades en cirrus com a apèndixs mòbils 
o aparells filtrants, que capten el plàncton per a 
alimentar-se i respirar. I la segona, el peduncle, 
que és més curt, allargad i flexible, per a fixar-
se al substrat en el seu extrem inferior amb 
les seues antenes, per mitjà d’unes glàndules 
cementaries. Exteriorment està protegit per 
escates diminutes imbricades. També a través 
de les seues cilíndriques parets superficials 
absorbix l’oxigen de l’aigua. En el seu interior 
està la zona carnosa, a més de les seues 
gònades, però esta espècie no sol menjar-se 
per l’home. Color gris marró. Talla 5 cm d’alt. 
Viu 5 anys. Hi ha separació de sexes. La majoria 
d’espècimens són hermafrodites, per a alternar 
el seu sexe segons li convinga. A vegades hi ha 
mascles nanos que viuen com a paràsits dins de 
la cuirassa de les femelles. El mascle té un penis 
enorme, per a ser proporcionalment, el més 
llarg del regne animal. Alliberat l’ou eclosiona 
la larva i circula dos setmanes pel corrent marí. 
Després s’ancora en roques, briozous, vegetals, 
etc., en llocs de 10 a 300 m de profunditat per 
aigües netes. Escàs. Es captura al bou i tremall i 
és tornat al mar.
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OPINIÓ

Allò que no es veu, 
és també important

 Per Fernando Juan, regidor RRHH i Indústria

“Más vale tarde 
que nunca”

Per Maria Dolores Miralles

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

126 sanitarios menos 
en Vinaròs por decisión 

del Botànic
Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Amb aquest títol volem donar 
tota la importància que tenen 
les obres que l’Ajuntament 
de Vinaròs està realitzant 
actualment. I no són altres que 

les necessàries obres de canalització de pluvials 
per a evitar inundacions al centre de la nostra 
ciutat.
Les passades tempestes Glòria i Filomena, 
juntament amb les anteriors i les que 
previsiblement vindran més prompte que tard, no 
només causen impactes a la costa i al terme. També 
al nucli urbà de la població. En particular, molt 
conegudes, desgraciadament, són les inundacions 
a la plaça Sant Valent i les riuades del carrer Sant 
Pasqual, més conegut com el carrer del Barranc, on 
es concentren totes les aigües que procedeixen de 
l’antiga N-340.
A la fi de minvar l’acumulació d’aquestes aigües 
de pluja en aquests llocs, la passada legislatura ja 
es va iniciar la connexió de pluvials que recullen 
l’aigua de pluja del Camí Fondo, amb la canonada 
principal que recorre el subsol de l’avinguda 
Llibertat i de l’avinguda Leopoldo Querol, i 
que desemboca al riu. Ara continuem amb la 
realització de la connexió de pluvials de l’avinguda 
Auxiliadora, obra amb un pressupost de 104.000 
euros, que disminuirà el cabal d’aigües que baixen 
pel carrer de La Verge fins a la plaça Tres Reis i 
carrer Sant Pasqual.
També han començat les obres a extramurs, per a 
evitar les inundacions que es produeixen al túnel 
que creua la l’antiga N-340 i que porta al cementeri, 
amb un cost de 45.000 euros.
A finals d’estiu s’iniciaran les obres de connexió de 
pluvials de l’avinguda Barcelona amb l’avinguda 
Llibertat, i només restarà la connexió del carrer 
Pilar amb l’avinguda Llibertat.
Objectiu: completar una xarxa de pluvials que 
evite que el nucli urbà pugue inundar-se cada cop 
que hi hagen grans pluges.  
Obres necessàries, fetes com a previsió 
d’emergències climàtiques, que generen un 
trasbals en la circulació mentre s’executen, però 
que desprès no es veuen, per estar soterrades.  
Obres que es van finançant amb plans de la 
Diputació i de la Generalitat, que impliquen 
prèviament estudis, converses i gestions amb 
les diferents administracions. Els socialistes 
vinarossencs ens movem, planifiquem i actuem. 
Ho tenim molt clar. No només allò que es veu. 
Sobretot allò que necessitem.

Desde el pasado 1 de 
junio el Departamento de 
Salud de Vinaròs cuenta 

con 126 profesionales menos por decisión de 
Ximo Puig y Mónica Oltra. 126 personas que han 
perdido su empleo cuando siguen haciendo falta 
muchas manos para recuperarnos del impacto del 
coronavirus.
Aquellos partidos de la izquierda valenciana que 
anunciaban su intención de rescatar personas han 
acabado destinando decenas de millones de euros 
a la televisión pública para su autobombo y al 
mismo tiempo despidiendo a miles de profesionales 
sanitarios.
En el Departamento de Salud de Vinaròs han sido 
126 los profesionales que el día 1 dejaron de trabajar. 
Cuando es más necesario que nunca acelerar la 
vacunación, cuando las listas de espera duplican 
y triplican las existentes antes del coronavirus, 
cuando centenares de vecinos siguen esperando 
una consulta o una prueba diagnóstica, Ximo Puig y 
Mónica Oltra, el gobierno del Botànic, con Podemos 
incluido, despiden a miles de profesionales dejando 
la sanidad pública tiritando.
Ximo Puig y Mónica Oltra prefieren contratar 
periodistas en À punt antes que renovar a sanitarios. 
Al Botànic lo que le importa y le preocupa es 
mantenerse en el poder, aunque sea a costa de 
debilitar el sistema sanitario de nuestra Comunidad.
Sólo en el Hospital de Vinaròs han sido 95 las 
personas despedidas. Profesionales todos ellos 
que en los peores momentos dieron lo máximo, 
arriesgando no solo su salud sino la de sus 
familias, que recibieron el aplauso unánime de los 
vinarocenses y ahora han recibido un despido por 
parte del gobierno valenciano.
Y todo ello con el silencio del gobierno municipal 
de Alsina y Fibla. El PSPV-PSOE, Totes i tots som 
Vinaròs y Compromís han permanecido callados, 
sin abrir boca, viendo como una vez más el Hospital 
de Vinaròs retrocede. De nuevo han puesto por 
delante a su partido. Alsina prefiere ser socialista 
que vinarocense.
Los concejales del Partido Popular estuvimos en la 
concentración que todos los sindicatos organizaron 
en la puerta del Hospital para protestar por los 
despidos. Acudió también el Alcalde de Peñíscola 
(PP) pero nadie del gobierno municipal de Vinaròs. 
Ninguno de los 11 concejales de la izquierda local 
tuvo tiempo para protestar por el despido de 
126 profesionales sanitarios. El movimiento se 
demuestra andando y el gobierno municipal de 
nuevo se quedó quieto, parado, para no incomodar 
a sus superiores.

El PVI, sempre hem 
apostat per la ampliació 
de l’oferta de cicles 
formatius de grau mitjà 

i superior al nostre municipi, perquè l’educació és un 
dels valors més importants de la nostra societat, que 
atorga a les persones, i en especial als joves, la capacitat 
de valer-se i  de poder decidir, de prosperar en la seua 
vida personal. També els   possibilita  ser persones 
més formades, més coneixedores del seu entorn i més 
capacitades .
Perquè som conscients que els cicles formatius, 
proporcionen als estudiants la capacitat i competència 
necessaria  per a l’exercici professional qüalificat de 
moltes professions, presentarem al ple ordinari del 
mes de gener del 2019 ( 24-01-2019),  una moció on 
demanavem  “ampliar l’oferta de cicles formatius de 
grau mitjà i superior al muncipi de Vinaròs”. 
 La motivació de la moció fou per diverses raons. No 
podiem entendre com Vinaròs sent capital comarcal 
tenia tan poca oferta formativa vers altres ciutats 
veïnes. En la nostra ciutat només hi havien 7 cicles 
formatius ( quatre de grau mitjà i tres de grau superior), 
mentre que a Benicarló hi havien 8 de cicle mitjà i 7 de 
cicle superior i a Amposta 11 de cicle mitjà i 10 de cicle 
superior. Cal nomenar també Tortosa, ciutat que  amb 
el pas del temps s’ha convertit en seu de La universitat 
Virgili i Rovira de Tarragona, on es poden fer estudis de 
grau, amb una única finalitat oferir una formació de 
qüalitat que garanteixque l’èxit en la incorporació al 
món professional. 
També creiem que era una vergonya per al nostre 
poble, que en tres anys i mig de legislatura, on Tots 
som Vinaròs  i Compromis, portaven al seu programa  
l’ampliació de cicles formatius,  no van fer res al 
respecte, tans sols ens van vendre fum, i va ser una 
inciativa del jovens del PVI , on instaven a la Generalitat 
Valenciana que s’iimpliques un poc més en Vinaròs , 
perquè feia molt temps que ens tenia en l’oblit.  Molts 
del nostres joves vinarossencs han de desplaçar-se fora 
de Vinaròs o inclús viure fora, per a poder cursar els 
cicles formatius que han decidit fer i que no s’oferten 
al nostre municipi, quelqom el ventall de possibiitats 
que s’ofereixen a Vinaròs és mínim en comparació 
amb la gran diversitat de cicles que existeixen, fet 
que comporta una greu desinformació per part dels 
estudiants de secundària i batxillerat. Després de dos 
anys , la moció ha estat escolatada per la Conselleria 
d’Educació de la Generalitat Valenciana i per al proper 
curs acadèmic, al IES José Vilaplana s’impartirà un grau 
mitjà de Perruqueria i Cosmètica Capil.lar , enmarcat 
dintre de la familita d’Imatge Personal, mentre que al 
IES Leopoldo Querol, es sumarà a la seua oferta actual  
un grau superior de FP en Automatització i Robòtica 
Industrial. La moció va ser aprovada per unanimitat 
per tots els grups municipals, perquè notavem a faltar 
una mancança de cicles a la nostra ciutat, per això ens 
alegrem que les nostres demandes per fi han estat 
escoltades.
Són temps difícils, perquè la pandèmia ha fotut a l’aire 
el teixit productiu de la nostra ciutat, perquè són molts 
els treballadors que están a l’atur o en ERTO. EL món 
laboral, esta canviant i han sorgit noves formes de vida , 
que ens obliga a ser més competitius i ens exegeix cada 
vegada més una capacitació professional.  La pregunta 
que ens fem és la següent: Quin és el futur que volem 
per als nostre joves  i no tan joves, perquè són molts 
els que no tenen feina i es veuen obligat a reciclar-se 
per adaptar-se a les noves formes laborals. Per això cal 
un gran esforç per totes les administracions , perquè de 
moment, només tenen present però futur no, perquè 
es veuen obligats a marxar fora pel noste declive en la 
part comercial i industrial.
Per a concloure, afegir que “màs vale tarde que nunca”, 
i que ara que el vent ens ve de cara, ja que el conseller 
d’educació és Vicent Marza, és també el moment 
d’agafar COMPROMISOS.     
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Perquè depilar-se el cony?Dos anys de legislatura, 

sis de gestió 
Per S.Fabregat

Problemas con la rampa de botadura del muelle de Poniente

Recordamos que en agosto del pasado año se aseguraba desde el Ayuntamiento que al terminar éste

se iba a rehabilitar el muelle pesquero. La inversión prevista por la Generalitat Valenciana ascendía

a  135.580 euros.  Esa era la  promesa de  Arcadi  España,  conseller  de Política Territorial,  Obras

Públicas y Movilidad.

Nuestra duda es saber cuál ha sido esa rehabilitación porque no la hemos visto realizada. Nuestro

Alcalde sabrá qué ha pasado.

Además, nos han llegado quejas de la rampa para la botadura de pequeñas embarcaciones situada en

el muelle de Poniente. Su diseño y localización la hacen muy peligrosa, ya que está construida en

mar abierto. Cuando hay mala mar, la hace muy peligrosa porque la embarcación puede ser arrastra-

da hacia las rocas, peligrando la integridad física del bote como de los usuarios.

Añadir también, que la rampa está construida con mucha inclinación y es muy corta, peligrando que

el remolque que transporta la embarcación acabe en el fondo del mar. La rampa debería ser más lar-

ga tanto fuera como dentro del agua.

Aunque no es competencia directa del Ayuntamiento, pedimos que no permanezca impasible a este

asunto y reclame a la Generalitat su responsabilidad en la materia.

Rafael Mata Albuera

Sí, efectivament, estem a mitja 
legislatura. Dos anys d’ençà que es va 
formar l’actual equip de govern. Però 
en fa SIS que estem a l’Ajuntament i 
que va començar a caminar el partit. 
Això no es pot perdre-ho de vista, i 

encara més havent tingut a l’amic i company Enric Pla 
com a alcalde.
Voler fer un petit resum de la gestió i no parlar de 
la pandèmia és impossible. Doncs dels dos anys 
que portem més de la meitat han estat sota la seua 
influència i sotmesa a les restriccions esdevingudes. 
De totes les maneres els projectes han anat sorgint 
del sembrat: el col·legi Jaume I, la residència de la 
gent gran, el corral de Batet, la passarel·la del Servol, la 
reforma del Vilaplana, el carril lúdic ...,
Però els regidors no han parat de treballar: així Anna en 
cultura va donar vida i un poc de llum a les restriccions 
amb Vinaròs Arts Escèniques. El patrimoni es va anar 
enriquint en les troballes de pintures fingides. El 
comerç que fins aleshores hem gestionat ha vist com 
les converses i negociacions han portat subvencions i 
ajuts per pal·liar el desgavell que la pandèmia els ha 
produït. S’ha donat suport al sector de la pesca. De 
l’agricultura podem dir que ens vam quedar sense 
fira el 2020, però la regidora està treballant per poder 
gaudir-ne una aquest 2021. En el nostre deure figura 
que no hem pogut canviar els usos de la plaça de bous 
i s’han seguit torturant als pobres animalons, però no 
hem dit la darrera paraula.
Els Serveis socials i la joventut amb Berta al capdavant 
també formen part de les nostres responsabilitats.  Sí, 
cal tornar a nomenar la residència,  perquè és un tema 
massa important per no reiterar-lo i del que estem 
molt orgullosos. L’oficina de la joventut i el casal jove 
no han parat de proposar alternatives en temps de 
confinament. El laboratori social que tenim juntament 
amb Benicarló està comprés dintre del projecte EDUSI, 
és un espai d’investigació i innovació, únic en aquesta 
província, que ens ha donat dades per seguir millorant 
de cara a aconseguir que ningú es quede enrere. La 
col·laboració amb Itineraris, la violència de gènere, els 
rumors, escola l’Illa, tallers, ajuts a entitats. Gran tasca 
de Berta.
I com a colofó la tasca d’Hugo que amb l’àrea de les 
noves tecnologies ha donat alé al Pla d’innovació 
digital 2019-2023: nou portal tributari, Geoportal, 
donant impuls per transformació digital dels negocis 
de Vinaròs, Innovació servei cita prèvia OIAC i com 
no el Gamesis que ens tornà a donar protagonisme 
en el món dels videojocs. S’està treballant també la 
via litoral Vinaròs-Benicarló. S’ha aconseguit bonificar 
als vehicles híbrids o elèctrics, Sumar al Departament 
de medi ambient les àrees d’eficiència energètica i la 
mobilitat sostenible. I ara amb el Pla Local de Residus. 
Tot dintre d’un marc on el Foment de la transparència i 
participació és cabdal. 
Tot i les fites assenyalades que pertanyen a les 
regidories que ostenten les nostres regidores, ells 
també han estat presents en totes les decisions que 
s’han adoptat en el consistori, ja que fins que s’ha 
incorporat la regidora de Compromís fa molt poquet, 
sols eren dues les formacions que vam assumir la 
responsabilitat de portar el timó del poble. Així sense el 
nostre assentiment i vot no s’hauria pogut emprendre 
cap acció o decisió i com a tal assumim els mèrits i 
demèrits que ens puguen donar els veïns en la tasca 
desenvolupada en aquests dos anys de legislatura.

És més higiènic, em contesten, però està comprovat que provoquen fol·liculitis (granets i granots), 
enquistaments i abscessos. Això en cas de depilació mecànica, i cremades de diferent grau en les 
depilacions elèctriques o de làser.
Que és més higiènic és com ens ho a venut el patriarcat. La realitat és que va començar amb les 
pel·lícules porno perquè es veiés en un primer pla el que estava passant. I cosa curiosa de l’porno 
va passar a la ciutadania, perquè després diguen que la pornografia no afecta les nostres vides. 
També perquè a molts homes els agrada més “relacionar-se” amb jovenetes que amb una dona 
(només cal veure les pàgines porno).
El feminisme és una revisió constant de les nostres decisions i actes, per això és tan dur ser 
feminista, tampoc cal autoflagel·lar,se però no podem baixar la guàrdia. Les trampes són 
contínues i cal tenir una visió molt crítica per evitar que ens la colin.
Encara em depile les engonals, no sóc perfecta, ni ho pretenc. La esteticien m’estava depilant 
les engonals quan em va preguntar que perquè no em depilava tot el pubis que als homes els 
encanta, i per una vegada vaig tenir una resposta ràpida i contundent: “Doncs que es depile ell”.

Femme Força Vinaròs

28.350 Euros es lo que va a costar cada metro de los 55 que medirá la nueva pasarela que se 
va a construir en la desembocadura del río, a fin de unir las dos márgenes del mismo. En total, 
1.559.250 Euros de los que la mitad saldrá de nuestros bolsillos por capricho del Ayuntamiento. 
La otra mitad se financiará con fondos europeos. Tal despilfarro de dinero se nos vende como 
una obra sostenible y comprendida dentro de la insostenible económicamente “Transición 
Ecológica”. Este proyecto, tal como se va a llevar a cabo, sólo supone una obra faraónica a mayor 
gloria de quienes, con el dinero de todos, están empecinados en dejar su impronta personal sin 
importarles lo que cueste. Electoralismo con cargo a las arcas municipales, como lo demuestran 
las reiteradas notas publicadas sobre la notoriedad del diseñador del proyecto y las famosas 
obras que ha llevado a cabo. No vemos adecuado ese tipo de obras porque recordamos que la 
utilidad de ese puente es ínfima, puesto que, sobre el cauce del río Cervol, hay dos puentes más 
en la misma zona. Desde Vox decimos NO al despilfarro municipal y su utilización electoralista.

Una pasarela insostenible

Dofins a les nostres aigües

L’activitat que més definia el poble de Vinaròs , fins als anys 70 del segle XX,  era la pesca i entre 
els molts peixos que s’agarraven , sense cap dubte, la sardina era el peix per excel·lència en 
companyia d’altres peixos blaus, com eren el sorell, el seitó, la maleta, o la cavalla anomenada 
pels més vells, verat. També s’agarraven altres tipus de peix, amb menys quantitat, com el gerret, 
les orades o muixarres ....  etc. També es pescaven tonyines, tot i ser considerades “moralla”, amb 
aquesta classificació es venia a la llonja i l’import de la venda era repartit a part,  i per igual, entre 
tots els mariners. Això les barques de la llum; les del bou ja era una altra cosa, ja que pescaven un 
peix molt divers i eren majoritàries al port. (Un altre dia podem parlar de la pesquera del  bou).
 La mar estava plena de peix i els mariners afirmaven que, si no hagués estat per ells, la mar, 
s’hauria convertit en una cosa espessa on la vida hauria sigut impossible. Al nostre port    hi 
havia barques de tot el litoral, les menudes que generalment anaven  al tresmall pescaven per 
regla general   a la vora del port mentre que les més grans solien anar a les Columbrets, i dins 
de l’arxipèlag    a la Foradada, la Ferrera o al Bergantí. Només tenien un enemic els  Dofins,  ja 
que amb molta facilitat prenien de la mateixa xarxa els peixos que prèviament hi havien caigut i 
es beneficiaven generosament de la pesca.
Els dofins considerats l’enemic número 1 dels pescadors, eren combatuts i exterminats de 
totes les formes i maneres mes cruels imaginables. Son variats els procediments inventats per 
l’home per allunyar-lo ja que representava un temible enemic, al menjar-se la pesca i trencant la 
xarxa. Primerament, els van combatre amb  escopeta ja que disparant trets al voltant de la peça 
intentaven allunyar-los, però els llestíssims dofins van aprendre  de sortir a respirar fora del camp 
d’acció de l’escopeta i d’aquella manera podien esquivar els trets. Posteriorment, els pescadors 
van intentar allunyar-los amb carbur, ja que creien que les bolles que podia fer el carbur en 
contacte amb l’aigua els podria espantar; la cosa va funcionar en principi, però quan els dofins 
sentien el barboteig del carbur, aquest barboteig indicava que allí hi havia peix, i es desplaçaven 
tots a la barca que havia tingut la pensada d’emprar aquell mètode, causant fortes pèrdues. 
Aquest mètode va significar ser un altre fracàs per al pescadors  que, posteriorment van idear un 
mètode encara més cruel i que consistia a posar a dins de les sardines claus o agulles, convençuts 
que els dofins moririen en menjar-se-les , però les sardines farcides amb claus o agulles baixaven 
al fons molt més ràpidament a causa del pes, aquest mètode que diferenciava totalment les 
sardines amb agulla de les que no en tenien, i malgrat les primeres morts pel sistema, també el 
dofins van aprendre la lliçó. Això demostra la intel·ligència que tenen els dofins , que van saber 
diferenciar les sardines amb agulla o sense.
 Finalment, els dofins van sucumbir amb les peces de niló, material que no podien digerir, ben 
al contrari del que passava amb les antigues xarxes, fetes de cotó i de cànem . Evidentment, 
també la contaminació va ser molt negativa per als dofins. O sigue que uns sers tan intel·ligents i 
abundants com els dofins van sucumbir finalment pels plàstics  i la contaminació .

ASSOCIACIÓ CULTURAL

JAUME I
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Laia Casanova

Atletisme Club Esportiu Vinaròs-Facsa Aigües de Vinaròs

Dissabte 24 de maig es va disputar a Castelló el 
Campionat Autonòmic Sub14. Per participar en 
aquest campionat és tenia en compte les millors 
marques del raking autonòmic. El Club esportiu 
Vinaròs va estar representat per cinc atletes 
obtenint grans resultats: 
Júlia Mateu va participar en els 80m.ll on va 
aconseguir la medalla de plata amb una marca de 
10’66. També va aconseguir la sisena posició en el 
salt de llargada. 
El salt de perxa va estar molt ben representat, ja 
que en categoria masculina Rubèn Miralles amb un 

millor salt de 1’90 aconseguí la medalla de plata. 
Andreu Marquez va aconseguir millorar la seua 
marca personal amb 1’70 finalitzant en quarta 
posició i Ferran Jaime va passar el llistó en 1’50 
quedant el vuitè. En categoria femenina, Elena 
Arroyo va aconseguir una millor marca personal de 
1’60 finalitzant en quarta posició. 

CONTROL VINARÒS 
Diumenge 23 de Maig el Club Esportiu Vinaròs va 
organitzar una prova de perfeccionament per als 
atletes escolars i un control absolut. El club va tenir 

present tots els protocols necessaris per garantir 
una competició amb les mesures necessàries. 
En les proves de perfeccionament dedicades a nens 
i nenes de categories sub10, sub12, sub14 i sub16 
van participar molts atletes del club amb ganes de 
millorar, entrenar i seguir gaudint d’aquest esport. 
I en el control absolut, per a categories de sub16 
endavant es van aconseguir molts bons resultats 
per part dels atletes participant. 
Des del club Esportiu Vinaròs donem les gràcies a 
tots els jutges i voluntaris i l’enhorabona a tots els 
participants.

Volei

El passat cap de setmana es va disputar al Pavelló Municipal la 
penúltima jornada de les lligues cadet i juvenil femení. Els dos 
equips del club van rebre als seus respectius equips de Voley 
Quart a casa en una jornada complicada per a les locals.
Les cadets es jugaven el liderat, però finalment no van poder 
superar l’equip rival, que va guanyar 1 - 3. Amb uns parcials de 
25-18, 12-25, 17-25 i 16-25, les locals van començar el partit amb 
força i guanyant el primer set, però l’equip valencià va saber 
aprofitar els errors de les vinarossenques al llarg dels següents 
sets per seguir invictes a la taula de classificació.
Per la seva part, l’equip juvenil va perdre per 0 a 3. El primer set 
va començar molt igualat, però les errades comeses al final del 
set van fer que aquest es decantés per al Voley Quart per 20-25. 
Durant els següents sets, les jugadores locals no van aconseguir 
el nivell de joc per poder superar a l’equip rival, que va guanyar 
amb parcials de 13-25 i 14-25.
Aquest cap de setmana, el diumenge, es disputen els últims 
partits de les lligues femenines a casa. L’equip cadet s’enfrontarà 
al Volei Grau B mentre que l’equip juvenil jugarà contra l’UBE 
Illa Grau. Amb aquests encontres es dóna per finalitzada la 
temporada de voleibol pista i s’inicia la temporada de vòlei 
platja.

Penúltima jornada de les lligues femenines



5 de juny de 2021

25

ACTUALITATESPORTSE L  D I A R I E TVinaròs

X.Flores

Club Esportiu Vinaròs-Facsa Aigües de Vinaròs

El regidor d’Esports, José Chaler, i el tècnic de l’àrea esportiva, 
Nacho Chaler, han presentat les novetats iniciades des de la 
regidoria durant el 2021. Chaler ha explicat que amb la situació 
actual i la impossibilitat d’organitzar moltes de les activitats 
de la Campanya d’Esport Popular, des del CME s’ha considerat 
que era el moment de revisar el model de gestió i els diferents 
programes esportius escolar, de salut, federat i adaptat. En 
aquest sentit, s’han redefinit totes les línies estratègiques 
per concretar i definir el futur de l’esport local. Per això, s’ha 
considerat necessari la redacció del Pla Estratègic Esportiu 
Local 2022-2032 i el Pla Director d’Instal·lacions Esportives 
Local 2022-2032.
Quant al Pla Estratègic Esportiu, Chaler ha explicat que es 
redacta amb l’objectiu d’analitzar la situació de l’esport local 
en totes les seues vessants i que en aquest primer nivell és 
molt necessària la participació de tota la ciutadania, ja que 
mitjançant enquestes tothom pot fer aportacions al pla, que 
posteriorment definirà les línies estratègiques a seguir en 
els programes esportius a potenciar, els projectes esportius 
de cada programa, la cronologia d’actuacions i els recursos 
que seran necessaris. El pla també preten potenciar tots els 
programes esportius locals. 
Respecte al Pla Director d’Instal·lacions Esportives, el regidor 
socialista ha indicat que es fa per analitzar l’estat de la xarxa 
d’instla·lacions municipals i posteriorment es definiran les 
actuacions que caldrà seguir, les prioritats d’actuació i es 
detallaran els recursos econòmics necessaris i una cronologia 
d’actuacions.
Per a Chaler, un dels aspectes clau en la redacció d’aquests dos 
plans, és que han de ser consensuats pels principals agents 
implicats en l’esport local (Polítics, clubs, mestres i professors 
d’educació física, AMPES i centres escolars) per garantir que 
tothom faça aportacions i es puga anar tots en la mateixa 
direcció, evitant així errors del passat. 
De la seua banda, el tècnic Nacho Chaler ha destacat la 
importància de la participació i el consens en aquests dos 
plans, i ha passat a analitzar els aspectes més importants 
d’ambdós.
Respecte al Pla Estratègic ha recordat que a la localitat hi ha 
una sèrie de programes, alguns ja implantats i altres nous 
que s’han de potenciar. Entre ells hi ha el programa d’esport 
escolar, del que ha dit que és el moment de canviar-lo i 
potenciar-lo al màxim. Amb l’objectiu de començar a introduir 
canvis de cara al curs vinent, s’ha creat un grup de treball de 
l’esport escolar per dissenyar el programa d’activitats per al 
curs 2022-2023 i preparar la licitació d’una empresa externa 
de monitoratge que permete ampliar l’oferta esportiva, 
ampliar el nombre d’activitats, col·laborar en els centres de 
primària i secundària, garantir una oferta esportiva de qualitat 
i adaptada a les necessitats dels pares i mares i ampliar l’oferta 
de competicions locals al llarg de l’any.
També s’ha referit al programa promoció de la salut. Des del 
CME es considera que tota l’oferta esportiva de salut ha de 
sortir del programa de promoció de la salut i ha d’arribar a 
tots les franges d’edat de la població, i per tant, es dissenyaran 
un ventall d’activitats per alumnes en edat escolar, joves, 
adults i tercera edat. Una de les activitats a destacar serà la 
implantació de la recepta esportiva, on aquells pacients que 
necessiten una prescripció de l’exercici per al tractament de 
les seues patologies, seran derivats pels metges a aquests 
programes.
Chaler ha conclòs que la temporalitat dels plans és de 6 
mesos i la intenció del CME és implantar-los a principis de 
2022. Des del CME junt amb l’empresa UNOFIT, encarregada 
de la redacció, s’ha dissenyat un calendari d’actuacions per 
a promocionar, informar i comunicar totes les novetats al 
respecte.

El CME anuncia la redacció d’un Pla Estratègic Esportiu 
i un Pla director d’Instal·lacions Esportives
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Handbol Club Balonmano Vinaròs

 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

M
ESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN       
C. Varador, 8 
964 45 59 90 

LA ISLA       
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58

BANG BANG
Av. País Valencià, 2
722 88 23 99

BUGATTI
Pg. St. Pere, 1
964 47 38 93 

COME IN CASA
Pl. St. Agustí, 3
964 84 47 41

DANIELL’S 
Av. Fco. José Balada, 15
964 86 09 60

DESPERADOS
C. Cala del Puntal, O, 8
964 40 10 26

DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44

VINARÒS  
PER EMPORTAR
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY

ESTABLI
M

EN
TS

 A
MB MENJAR PER EM

PORTAR

GASTRO LAI
Pg. Blasco Ibáñez, 7
964 02 66 17

KAOS
C. Dr. Santos, 4
877 01 38 49

L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78

LA MAR DE BO
C. Cid, 16 local 1
864 81 39 09

LO CAPRITXO
C. Socors, 37
620 14 87 02

MANDRAGORA 
Mare de Deu del Socors, 33 
640 86 10 74

MCQUEEN
Av. Jaume I, 31
675 44 90 44

MUU..!
C. St. Francesc, 31
964 04 40 75

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)

Avís: Per a confirmar disponibilitat de 
l’oferta haureu de posar-vos en contacte amb 
l’establiment participant en aquesta iniciativa. 
L’Ajuntament de Vinaròs no es responsabilitza 
del tancament i obertura dels establiments.

NIRVANA
C. Dr. Segarra Obiol, 4 
Local 2
651 42 94 70

NOU ALBOCÀSSER
Pl. Sant Agustí, 4
605 11 84 33

NOU PARADA
C. St. Cristòfol, 2 
964 82 61 14 

RAFEL “LO CRISTALERO”
Av. Pau Béjar -  
C. Cervantes, 2
964 40 20 48 

TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24

TIC-TAC
Av. Fco. José Balada, 231
964 49 61 37

Les cadets Femení van empatar a València en un emocionant partit, 
aconsegueix el primer punt per unes xiquetes que és el primer any que 
juguen. Enhorabona xiques i ja sabeu a seguir treballant.
Els cadets van guanyar de 4 al Mislata el partit de anada del ranking 5-8, 
resultat curt després de veure el partit, però els nervis van jugar una mala 
passada als nostres, esperem que sigui prou renda per la tornada.
El juvenil en partit de Copa va guanyar sobradament al Nules i per 
moments fem un gran handbol.
Els sèniors en el final de lliga van guanyar al Castelló, destacant el debut 
del juvenil, Marcos Chaler, i sent el jugador del partit, enhorabona capi i 
a continuar.
CADET FEMENÍ RANKING 16 AL 19:
Handbol Maritím 13 – CBM Vinaròs 13
CBM Vinaròs: Laia, Aitana, Oda, Sulayma, Saray, Sofia, Minerva, 
Olga, Maria, Joana, Claudia.

CADET MASCULÍ SEMIFINAL ANADA RANKING 5-8:
CBM Vinaròs  23 - CBM Mislata “B” 19
CBM  Vinaròs:  Amare, Carlos (3), Sergio (6), Unai (7), Marc, Joan, 
Héctor (1) Ivan, Ibai, Juanpe (4) i Martin (2).

JUVENIL MASCULÍ COPA JUAN TORRES:
CBM Vinaròs 26 – Handbol Nules 16
CBM Vinaròs: Nogales, Dídac (2), Tomàs , Ayza (1), Víctor (1), Marcos 
(4), Juan (2), Sergi(4) i Raga (12)

SENIOR MASCULÍ TERRITORIAL CST:
Balonmano Castellón 32 - Farmateca CBM Vinaròs  38
CBM Vinaròs: Marc, Carlos, Gusi, Jaime (4), Marcos (5), Nahuel (3), 
Max (8), Jesús.(2), Martin (4), Miralles (3), Rubén (4) i Quim (5).

Enhorabona, al BM Alto Palancia i al C.H Benicarló que serán els candidats, 
a muntar de categoría a la Fase de Ascens a 2ª Nacional.
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Club Balonmano Vinaròs
Cal conèixer les tarifes per estalviar, però cal prendre hàbits d’eficiència energètica 

per no consumir més del que necessitem. 
Us deixem aquestes infografies de la regidora de Transició Ecològica 
per un estalvi econòmic però també per un planeta més sostenible.

Bones pràctiques d’eficiència energètica a la llar
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TAULER MUNICIPAL

EPA FEST

Aforament limitat
Cal recollir entrada gratuïta a l’Auditori o al Consell Municipal d’FPA

2021

11 DE JUNY 
19.00 H

Envelat de 
l’Atlàntic

 
Inscripcions a partir del 7 de juny 

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes    
Antic col·legi Sant Sebastià   Tel. 964 40 74 93  

  667 958 841    www.consellepa.vinaros.es  

 

Preu general: 10.35€   Socis/es: 9.50€ 
 

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 26 de maig de 
2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la contractació de l’EXPLOTACIÓ 
PER TERCERES PERSONES DEL SERVEIS DE TEMPORADA A LES PLATGES 
CORRESPONENT A LA INSTAL·LACIÓ DE VENDA DE GELATS I BEGUDES 
UBICAT A LA PLATJA DE FORA DEL FORAT  CORRESPONENT AL PERÍODE 
2021-2024. (EXP.GRALS. 13/21 GEST. 3751/21). 
Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. 
Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a la 
pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant
Data límit de presentació de la documentació electrònicament: el 15 
de juny de 2021.
Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de 
l’Ajuntament de Vinaròs.

Anunci licitació Anunci licitació
L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 28 de maig de 2021, va aprovar 
l’expedient i plecs per a la contractació del SERVEI DE REPRESENTACIÓ, ASSESSORIA 
I DEFENSA LLETRADA DE L’AJUNTAMENT DE VINARÒS. (EXP.GRALS. 31/20 GEST. 
9467/20). 
Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. Parroquial, 
nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /
Perfil Contractant
Data límit de presentació de la documentació electrònicament: el 16 de juny de 
2021.
Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de l’Ajuntament 
de Vinaròs.
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Caixa Rural Vinaròs S.Coop.de Crèdit V. Sant Cristòfol, 19  12.500  Vinaròs (Castelló)  Insc.Reg.Merc.T.505 L.72 F.156 H.CS 2004 NIF F12013249 

 
   
      CONVOCATÒRIA D’ ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA  

CAIXA RURAL VINARÒS S. COOP. DE CRÈDIT V. 
 

           En compliment de l’acord adoptat pel Consell Rector d’aquesta Entitat i de 
conformitat amb el legal i estatutàriament establert, es convoca a tots els socis de 
Caixa Rural Vinaròs, S. Coop. de Crèdit V. per a celebrar ASSEMBLEA GENERAL 
ORDINÀRIA, en la PLAÇA DE BOUS DE VINARÒS (VINARÒS ARENA) situada en 
carrer Raimundo Alós, 19 de Vinaròs, el pròxim dia 12 DE JUNY DE 2021, a les 11:00 
hores en primera convocatòria i a les 11:30 hores en segona, a fi de tractar els 
diferents punts del següent. 

ORDRE DEL DIA 
1er.- Examen de la gestió social. Aprovació, si escau, dels Comptes Anuals 

(balanç, compte de pèrdues i guanys, estat de canvis en el patrimoni net, estat de 
fluxos d’efectiu i memòria) i de l’ Informe de Gestió, així com la proposta d’aplicació del 
resultat i de la gestió social, tot això corresponent a l’exercici 2020. 

2n.- Acord sobre distribució de resultats. 
3r- Pla d’inversions i despeses de la Reserva de Formació i Promoció 

Cooperativa. Aprovar la liquidació del pressupost de 2020, així com el pressupost per 
2021, amb autorització perquè el Consell Rector apliqui, provisional i 
proporcionalment, el pla d’ inversions per 2022 en els mesos que transcorrin del citat 
any fins que s’aprovi per l’Assemblea General l’ habilitat per 2022. 

4t.- Informació i aprovació, en el seu cas, de la proposta de modificació dels 
estatuts socials en el seu article 42, així com introducció d'una Disposició Transitòria 
Primera i una Disposició Transitòria Segona, concordes amb el Reial decret 84/1993, 
de 22 de gener, Decret 83/2005, de 22 d'abril, del Consell de la Generalitat i Text 
Refós de la Llei de Cooperatives de la Comunitat Valenciana aprovat per Decret 
legislatiu 2/2015, de 15 de maig. 

5è.- Informe de remuneracions del Consell Rector i aprovació, en el seu cas. 
6è.- Ratificació de l'adhesió a un mecanisme institucional de protecció de 

conformitat amb l'article 113.70 del Reglament (UE) 575/2013 en el si de l'Associació 
Espanyola de Caixes Rurals i alta en l'Associació Espanyola de Caixes Rurals. 
Ratificació i/o autorització al Consell Rector per a la seva execució. 

7è.- Delegació i habilitació al Consell Rector per a elevar a instrument públic els 
acords de l’ Assemblea General que exigeixen tal formalitat o hagin d’ inscriure’s en 
els registres públics, així com per a executar aquests acords, facultant-li per a la 
interpretació, aplicació, esmena i desenvolupament dels quals ho precisessin. 

8è .-  Suggeriments i preguntes al Consell Rector. 
9è .-  Decisió sobre l’  aprovació de l’ Acta.  Designació dels socis a aquest 

efecte.    
Vinaròs, a disset de maig de dos mil vint-i-un. 

                                           La Presidenta 

  
                                   Sra. Josefa Gondomar Miñana 
NOTA:  
Documentació: els comptes anuals, la memòria escrita de les activitats de la Cooperativa, l’ informe de gestió, l’ 
informe d’ auditoria i altres documents sobre els quals ha de decidir l’ Assemblea, es troben a la disposició dels socis 
en el domicili social i en qualsevol de les Oficines de l’ Entitat. 
Règim de consultes i horari: fins al dia de la celebració de l’ Assemblea, de 10:00 a 12:00 hores, excepte els dies 
inhàbils. Els socis que ho sol·licitin per escrit tindran dret a rebre gratuïtament, còpia d’ aquests documents amb 
antelació a la celebració de l’Assemblea. 
COVID-19: a conseqüència de la situació ocasionada pel SARS-CoV-2, el Consell Rector 
recomana que els socis participin en l’ Assemblea General, atorgant la seva representació, fins 
i tot amb les instruccions sobre cada assumpte de l’ordre del dia que en el seu cas considerin 
pertinents, amb anterioritat a la celebració de l’ Assemblea, sense acudir físicament, si així ho 
estimen oportú. 

Informació important per a 
les col·laboracions

Nou e-mail del Diariet
El correu del Diariet enlloc de 

diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es

Visita 
l'hemeroteca 

gratuïta 
del Diariet al 
repositori de 

la UJI

http://repositori.
uji.es/xmlui/

handle/10234/95093

Cerca imatges i articles 
de la història de 

Vinaròs
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
20.00 h  Dissabte: 9.00, 20.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 20.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 
h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

6 juny MATEU San Francisco, 103

7 juny TORREGROSA avda Llibertat, 9

8 juny PITARCH c/Pilar, 120

9 juny VINARÒS FARMÀCIA País Valencià, 15

10 juny FERRER Pl.Sant Antoni 34

11 juny ROCA San Francisco, 6

12 juny GUIMERÀ Plaça Parroquial
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

DILLUNS A DISSABTES (Excepte festius) DIUMENGES I FESTIUS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
              Des de 6:30 a 19:30, cada 30 minuts       
              20:30 i 21:30

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA   
              Des de 6:30 a 21:30, cada 60 minuts      

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 20:30 cada 30 minuts
             21:00 i 22:00

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 22:00 cada 60 minuts
             

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 20:30, cada 30 minuts       
              21:30 i 22:30

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 22:30, cada 60 minuts       
          

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 20:50 cada 30 minuts
             21:50 i 22:50

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 22:50 cada 60 minuts
             

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs- Benicarló-Peníscola:  

Riu Servol - Avg. Llibertat (només de tornada) - Esglèsia (només d’anada) 
- Avg. Picasso - Avg. Pio XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Polig 
Industrial (pista atletisme) - Polig. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, 
Km1045.8 - Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francescc,29 - 
Jardins Plaça Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming 
(Mercadona i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. 
P.Luna, Plenamar - Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Grna 
Hotel Peníscola - Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, 
Piscina Municipal - Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments 
Picasso - Hotel Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. 
Luna,19) - Hotel Maria Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Avg Primo de Rivera, 
31) - Plaça Constitució, Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)

VINARÒS-BARCELONA

BARCELONA-VINARÒS
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